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TVRTLETNÍK 2025/1

Obec Halenkovice s radostí pYivítala prvního 
obánka roku 2025. Stal se jím malý  

ALBERT STIKSA. 

Narodil se 21. ledna 2025 v ranních hodinách. Jeho 
pYíchod na sv�t pot�ail nejen rodie, ale i celou obec, která 
se v�dy na prvního obánka roku moc t�aí. Albert s rodii 
získá od obce pam�tní list a poukaz na nákup d�tského 
zbo�í.  

Jsme rádi za ka�dý nový �ivot, který pYijde do naaí 
obce a Albertkovi pYejeme krásný �ivot plný radosti a 
lásky!

HALENKOVICKÁ 
TRNKA 2024 

MASOPUST

TYIKRÁLOVÁ  
SBÍRKA 

SVATBA V KNIHOVN�

RODIOVSKÝ  
PLES 2025 

D�TSKÝ KARNEVAL

Miminko ALBERT prvním obánkem Halenkovic roku 2025

Malá kronika velkých i ka�dodenních událostí v naaí obci: 
30 LET S NAaÍM ZPRAVODAJEM

V bYeznu letoaního roku jsme oslavili 30. výroí vydání 
prvního ísla obecního zpravodaje. Od skromných 
zaátko a� po dneaní podobu nás provází jako kronika 
�ivota v obci a sv�dek prom�n, které spolen� 
pro�íváme.  

U této pYíle�itosti jsme po�ádali o rozhovor Marii 
Kaaíkovou, která stála u jeho zrodu a Ivetu Hladilovou, 
která zpravodaji vdechuje duai v souasné dob�.  
Rozhovor s paní Kaaíkovou najdete na stran� 2. Druhá 
ást se objeví v pYíatím ísle.  
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Paní Kaaíková, zavzpomínejte u pYíle�itosti zmín�-
ného výroí, jak vznikl nápad na vydávání zpravo-
daje a co bylo hlavním impulsem? 
O vydávání zpravodaje rozhodla nov� zvolená obecní 
rada na sklonku roku 1994 s tím, �e noviny budou 
vycházet tyYikrát v roce. Hlavním iniciátorem této 
myalenky byl tehdejaí starosta Jaroslav Ulica. V té dob� 
jeat� nefungovaly sociální sít� a obec nem�la ani webové 
stránky. Proto se informace o d�ní v obci dostávaly 
k obanom v�tainou pouze obecním rozhlasem. I to byl 
jeden z mnoha dovodo, pro zaal zpravodaj vycházet. 
Obecní rada mn� jmenovala aéfredaktorkou novin. Do 
svého týmu jsem si pak zvolila Václava Kalivodu, Marii 
Mihálovou a Vlastu Gabrhelíkovou. Vydávání Halenko-
vického zpravodaje bylo povoleno referátem kultury 
Okresního úYadu ve Zlín� dne 1. 3. 1995. První íslo 
vyalo 31. 3. 1995 v nákladu 700 kuso. Tisk probíhal ve 
firm� HARTpress Otrokovice.  
Jaké byly reakce tenáYo na první vydání? 
Vzpomínám si, �e pYesto�e první zpravodaj m�l pouze 
tyYi strany, byly reakce halenkovických tenáYo pozi-
tivní. Noviny pYinesly informace o slo�ení zastupitelstva 
obce, obecní rady, o základní i mateYské akole, o obec-
ních spolcích a také údaje z matriky vetn� jubilanto. 
Kladné reakce obano inspirovaly redakní radu pro 
zpracování dalaích témat a k pokraování této práce.  
S jakými problémy jste se potýkali v zaátcích a co 
vás motivovalo pokraovat?  
V zaátcích vydávání zpravodaje nem�l nikdo z nás 
�ádné zkuaenosti s touto prací, ale dle pYíznivých ohlaso 
jsme poznali, �e lidé se na zpravodaj t�aí. Do redakní 
rady nám také mnozí posílali nám�ty ke zveYejn�ní. Tyto 
kladné reakce obano inspirovaly redakní radu pro 
zpracování dalaích témat a samozYejm� k pokraování 
této práce. PYísp�vky vaech autoro vetn� fotografií byly 
v�tainou pYedávány redakní rad� v papírové podob�. 
Vaechny písemnosti bylo tYeba pYepsat a foto nahrát na 
diskety. Tohoto nelehkého úkolu se postupn� ujaly 
pracovnice úYadu: ZdeIka Trvajová,  Pavlína Bieber-
lová, Bohdana Bla�ková. 

Zpravodaj letos slaví 30 let – jak vnímáte jeho 
význam pro obec a její obyvatele? 
PYi vydání prvního ísla zpravodaje nikoho z nás 
nenapadlo, �e budou noviny vydávány tak dlouho. V roce 
2021 byl vydán Halenkovický zpravodaj s poYadovým 
íslem "100", na jaYe letoaního roku oslavil zpravodaj ji� 
30. narozeniny! Mám velkou radost, �e se postupn� naali 
lidé, kteYí ve vydávání zpravodaje nejen pokraují, ale 
také jej rozvíjejí, modernizují a rozaiYují. Velice si jejich 
práce vá�ím. T�aí m�, �e i v dneaní moderní dob� s 
mnoha druhy sociálních sítí a obecními webovými strán-
kami si dle mého názoru naael zpravodaj své nadaené 
tenáYe. Já sama mám doma ulo�ena vaechna ísla 
Halenkovického zpravodaje a vím, �e v domácích 
archivech mnohých domácností je tomu nejinak. 

Jak se zpravodaj zm�nil za uplynulá desetiletí? Co 
pova�ujete za nejv�taí milník v jeho vývoji (pokud 
n�jaký významný byl)? 

V prob�hu let pYibývali dalaí lenové redakní rady:  
Pavlína Bieberlová, Anna Kaapárková, Vojt�ch T�lupil. 
Byla jsem aéfredaktorkou halenkovických novin jedenáct 
let. V letech 2006-2014 vedla zpravodaj Jarmila 
T�lupilová. Poté vycházely noviny pod taktovkou  
Pavlíny Bieberlové a nyní je aéfkou Iveta Hladilová. 
V prob�hu tYiceti let se také m�nila zastupitelstva, ale 
vaichni lenové ZO v�dy vydávání novin podporovali, 
proto�e vid�li, �e halenkovití obané mají noviny rádi. 
Zpravodaj se od svého prvního vydání velmi zm�nil. Nyní 
vychází v tisku s nákladem 1 000 kuso na mnohem 
kvalitn�jaím papíru, fotografie jsou barevné a v daleko 
lepaím rozliaení, z povodních tyY stran se postupn� 
rozrostly na více ne� aedesát stran. PYed n�kolika lety 
"rozjela" aárka Hrubanová vlastní sazbu novin a v této 
práci nyní pokrauje i Iveta Hladilová.  
Vzpomenete si, která témata byla mezi tenáYi 
nejpopulárn�jaí? 
tenáYi si oblíbili údaje z obecní matriky, zprávy 
z obecních nebo spolkových událostí, rádi si pYeetli 
citace z obecní kroniky. Rodie a prarodie d�tí mají rádi 
kapitoly z mateYské i základní akoly, sportovci nevyne-
chají lánky se sportovní tématikou. Myslím si, �e ve 
zpravodaji si ka�dý Halenkovják najde to, co ho zajímá. 
Naae noviny znají i za hranicemi Halenkovic a se zájmem 
je sledují. Pravideln� jsou posílány noviny i naaim 
bývalým obanom v domovech pro seniory. 

Co byste si pYála, aby si lidé o zpravodaji mysleli i za 
dalaích 30 let, pYípadn� co byste popYála tvorcom 
zpravodaje do dalaích let? 
PYedevaím bych cht�la pod�kovat vaem, kteYí ve vydávání 
zpravodaje pokraují, kteYí v�nují svoj volný as psaní 
pYísp�vko, kteYí nám vaem poskytují informace vetn� 
fotografií ze vaech oblastí �ivota naaí krásné obce. Vím z 
vlastní zkuaenosti, �e je to práce nelehká, odpov�dná, 
nároná a n�kdy také nevd�ná. A co bych pYála autorom 
do dalaích let? Vaem tvorcom Halenkovického zpravo-
daje pYeji hodn� nápado, inspirací, dostatek zajímavých 
pYísp�vko, radostný pocit z dobYe vykonané práce a také, 
aby se i v budoucnu noviny líbily, aby byly v�dy pestré a 
zajímavé, aby je lidé m�li rádi a t�aili se na n�.  

A na záv�r – vzpomínáte si na n�jakou opravdu 
vtipnou, nebo naopak vyostYenou situaci spojenou se 
zpravodajem? 
B�hem let se vyskytlo pYi tvorb� zpravodaje mnoho 
legraních i problematických situací. asto si vaak 
vzpomínám na tuto: v roce 1997 nám ervnové íslo 
"uplavalo". Jak se to stalo? Koncem ervna byly noviny 
pYipraveny, disketa s pYísluanými texty letního ísla byla 
odvezena do tiskárny HARTpress se sídlem na at�rkoviati 
v Otrokovicích. 3. ervence jsem provedla korekturu 
texto s tím, �e nejpozd�ji 7. nebo 8. ervence bude 
tvrtletník pYipraven k distribuci. Jen�e pam�tníci ví, �e 
se po intenzivních deatích Otrokovice zm�nily v obrovské 
jezero a vodní hladina se zavYela nad celou otrokovickou 
tiskárnou vetn� naaich novin. 
D�kuji mnohokrát za vzpomínku a pYání do dalaích let. 

Alena Judasová BednaYíková

30 LET S NAaÍM ZPRAVODAJEM
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Vá�ení spoluobané, 
první tvrtletí roku 2025 máme za sebou a rád bych 
se s vámi ohlédl za tím, co se v naaí obci b�hem té 
doby událo. 

Zaátek roku tradin� patYil bilancování a 
plánování. Naplno jsme se v�novali pYípravám na 
nové dotaní výzvy a aktualizaci projektových 
zám�ro, které by mohly pYisp�t k dalaímu rozvoji 
Halenkovic. ZároveI jsme otevYeli diskuze o prio-
ritách pro rok 2025 – vetn� oprav místních 
komunikací, chodníko, osv�tlení, pée o veYejná 
prostranství i podpory spoleenského �ivota v obci. 

V prvních m�sících roku naae obec �ila i kul-
turním a spoleenským �ivotem. Velice nás pot�aila 
hojná úast d�tí, dosp�lých i senioro na vaech 
obecních akcích. Díky aktivním spolkom jsme si 
u�ili plesovou sezonu a pYipomn�li si tradice, které 
tvoYí srdce naaí obce.  Zapojili jsme se také do 
TYíkrálové sbírky, ím� jsme op�t potvrdili, �e nám 
nejsou lhostejní lidé, kteYí potYebují pomoc. 

V bYeznu se u� Halenkovice nesly v duchu jara. 
Zaali jsme s úklidem veYejných ploch, obnovou 
zelen� a plánováním údr�by obecního mobiliáYe.  

SLOVO STAROSTY
Významnou událostí je te� pro nás pYíprava na 

úast v sout��i Vesnice roku. Úastí chceme ukázat, �e 
Halenkovice jsou místem, kde se dobYe �ije, pracuje a 
tráví volný as. Sout�� hodnotí obce v celé Yad� oblastí 
– od spoleenského �ivota a zapojení obano, pYes péi 
o veYejný prostor, stavební fond a zeleI, a� po 
vyu�ívání moderních forem prezentace. PYihláaení do 
sout��e je pro nás nejen výzvou, ale zároveI motivací 
pokraovat v naaem spoleném úsilí. Je to pYíle�itost 
ukázat, jaký poklad v Halenkovicích máme – díky 
aktivním lidem, pYírod�, tradicím a vzájemné 
soudr�nosti. 

Dovolte mi, abych vám do jarních dno popYál 
pevné zdraví, dostatek energie a radosti z ka�do-
denního �ivota. Ae nás nadcházející týdny naplní 
novou silou, tYeba pYi práci na zahrádkách, na 
procházkách v pYírod�, nebo pYi setkávání s pYáteli 
a sousedy. V�Yím, �e nás eká období plné pozitivních 
a pYíjemných zá�itko. 

D�kuji vám vaem za vaai aktivitu, podporu a 
zájem o d�ní v naaí obci. Bez vás by to opravdu nealo! 

S pYáním krásného jara 
Roman Kedrua 

starosta obce Halenkovice

UKLÍZELI JSME HALENKOVICE

V m�síci bYeznu se u nás na obci, stejn� tak jako po 
celém esku, konala ji� tradiní úklidová akce Ukli�me 
esko. 

Do organizování se za finanní podpory obce op�t 
zapojili mladí hasii se svými vedoucími a Klub senioro. 
Víc jak 50 úastníko napYí generacemi se sealo na 
hasiské zbrojnici v sobotu 29. bYezna, kde nejprve 
prob�hla krátká instruktá� ohledn� bezpenosti pYi 
sbírání odpadu. V deseti skupinách jsme se rozeali, spíae 
nás hasii rozvezli na okraje Halenkovic a vycházkovým 
tempem jsme se za pelivého sbírání odpadko vraceli 
zp�t na základnu.  

aikovné hasiky pro vaechny nachystaly malé 
oberstvení a d�ti si mohly vybrat ze spousty drobných 
upomínkových pYedm�to, které nám v�novala firma 
EKOKOM. Obec nezapomn�la ani na drobnou sladkost 
nejen pro d�ti, ale i ke kávice pro dosp�lé. Rozcházeli 
jsme se s dobrým pocitem, �e naae krásná obec je jeat� 
krásn�jaí.  

Vaem, kteYí si naali as, a není jim lhostejný poYádek 
v obci, d�kuji za úast.  

Anna Kaapárková 
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Obec Halenkovice se letos poprvé pYihlásila do sout��e 
Vesnice roku. Naaím cílem je pYedevaím ukázat, jak 
krásné Halenkovice jsou – ae u� jde o pYírodu, péi o 
veYejný prostor nebo a� neuv�Yiteln� aktivní komunitu 
obyvatel. 

V naaí obci spolen� udr�ujeme tradice, tvoYíme 
pestrý a spoleenský �ivot, organizujeme akce pro 
vaechny generace, vedeme krou�ky pro d�ti, máme 
fungující akolství i aktivní spolky, které se starají o d�ní 
v obci b�hem celého roku. 

Zatím jeat� nevíme pYesné datum, kdy do obce zavítá 
hodnotící komise, ale jakmile ho budeme znát, vas vás 
budeme informovat. V�Yíme, �e spolen� zvládneme 
obec co nejlépe pYedstavit. 

Úast v této sout��i je pro nás také pYíle�itostí získat 
zp�tnou vazbu od lidí „zvení“ – zjistit, co d�láme dobYe, 
ale i co mo�eme do budoucna zlepait. Jsme hrdí na to, co 

Z ÚYADU

Obec získala dotace na nový traktorek a fotovoltaiku, chystají 
se dalaí projekty
V uplynulém období se obci podaYilo úsp�an� erpat dv� 
významné dotace, které pYisp�ly nejen ke zlepaení 
pracovních podmínek, ale i k úsporám v obecním 
rozpotu. 

První z dotací byla urena na poYízení nového 
zahradního traktorku, který v obci slou�í ji� od loIského 
roku. Tento stroj výrazn� usnadIuje ka�dodenní práci 
zam�stnancom obce pYi údr�b� veYejných ploch. PoYízení 
traktorku bylo spolufinancováno z dotaního programu 
Zlínského kraje, pYiem� obec získala 50 % uznatelných 
náklado, konkrétn� ástku 284 000 K. 

Druhou – a objemov� výrazn�jaí – dotaci obec 
vyu�ila na instalaci nové fotovoltaické elektrárny. Ta 
byla umíst�na na budovu obecního úYadu a na istiku 
odpadních vod. Ob� zaYízení jsou ji� v provozu a díky 
výrob� vlastní elektrické energie pomáhají sni�ovat 

provozní náklady. I v tomto pYípad� obec dosáhla na 
podporu z dotaního programu, tentokrát ze Státního 
fondu �ivotního prostYedí, a to ve výai 75 % celkových 
náklado. Do obecního rozpotu se tak vrátilo pYes 
1,6 milionu korun. 

Na dotacích se ale stále pracuje. Aktuáln� se vyYizuje 
n�kolik dalaích �ádostí. Mezi nejvýznamn�jaí z nich patYí 
vyYizování n�kolikamilionové dotace na nov� dokonený 
chodník z PláIav na Kopec. Tento chodník výrazn� 
zlepail bezpenost p�aích a propojení dané ásti obce. 

Díky t�mto investicím se nejen zvyauje efektivita 
práce a provozu, ale zároveI obec postupn� sm�Yuje k 
v�taí energetické sob�stanosti, modernizaci infra-
struktury a odpov�dnému nakládání s veYejnými 
prostYedky. 

Duaan Chlud

Halenkovice se pYihlásily do sout��e Vesnice roku

Znovu se na vás vaechny majitele aut obracíme s pros-
bou, která se týká bezpenosti a plynulosti dopravy 
v naaí obci. Stále ast�ji se setkáváme s tím, �e jsou 
vozidla dlouhodob� parkována pYímo na komunikacích, 
co� komplikuje projezd nejen osobním autom a 
autobusom linkové dopravy, ale i zásahovým vozidlom i 
technice obce. Tento problém se týká hned n�kolika ástí 
Halenkovic. Nov� se k nim pYidal úsek z PláIav na 
Kopec, kde byl nedávno dokonen nový chodník. 
Parkování v této lokalit� znepYehledIuje prostor a 
ohro�uje bezpenost na silnici. 

Prosba k obanom: Neparkujte zbyten� na silnici

se v Halenkovicích daYí, a t�aíme se na dalaí podn�ty, 
které nám pomohou posunout naai obec zase o krok dál. 

Duaan Chlud

}ádáme proto vaechny obany, aby neparkovali svá 
vozidla na silnici déle, ne� je nezbytn� nutné. Zvláae 
tam, kde parkují dv� a více aut u jedné nemovitosti, 
dochází asto k výraznému zú�ení vozovky, co� zvyauje 
riziko dopravních nehod a zpomaluje dopravu v obci. 

D�kujeme vaem, kteYí myslí na ostatní a staví 
bezpenost nad pohodlí mnohdy n�kolika kroko navíc. 
Spolen� mo�eme zajistit bezpen�jaí a pYehledn�jaí 
prostYedí pro vaechny. 

Duaan Chlud



. 112 / 2025 / 1 HALENKOVICKÝ ZPRAVODAJ

 5

Zaátek letoaního roku pYinesl do Halenkovic dv� milá 
divadelní zastavení, která si získala srdce dosp�lých i 
d�tí. Kulturní sál o�il smíchem, písnikami a pYíjemnou 
atmosférou, kterou pYivezl od te� u nás oblíbený spolek 
DONDI. 

V pátek 17. ledna na nás ekal veer plný chytrého 
humoru a nestárnoucích písní JiYího Suchého a JiYího 
alitra. Herci David Macháek a Anna Pospíchalová za 
doprovodu Stanislava Halady pYedvedli skv�lý výkon, 
který diváky okam�it� vtáhl do d�je. Od úvodního 
„po�árního nácviku“ a� po záv�rený potlesk ve stoje 
panovala v sále uvoln�ná, veselá nálada a bylo cítit, �e si 
veer vaichni u�ívají.  

Hodn� radostné bylo pYedstavení pro d�ti v ned�li 
9. února, kdy DONDI pYivezlo pohádku „Komorná a 
kaapárek d�laj v zámku poYádek“. Diváci si u�ili vtipný 
pYíb�h se zapeklitými situacemi pYi hledání vhodného 
�enicha pro princeznu. Po pYedstavení ekalo na d�ti 
pYekvapení. Mohly si prohlédnout a vyzkouaet loutky, 
které pYivezla Martina Klhofková z napajedelského 
souboru Klubíko, co� bylo pYíjemným záv�rem 
odpoledne. 

D�kujeme za krásná vystoupení a naaim divákom za 
hojnou úast a skv�lou atmosféru. T�aíme se na dalaí 
spolená kulturní setkání! 

Alena Judasová BednaYíková 

Divadlo DONDI rozesmálo Halenkovice  

Halenkovice se op�t letos stanou souástí jedné z nej-
významn�jaích motoristických událostí v eské 
republice – Barum Czech Rally Zlín 2025. Po n�kolika 
letech se vrací sobotní termín, tak�e se u nás závodní 
vozy objeví v sobotu 16. srpna. 

Rychlostní zkouaka v naaí obci 
bude mít podobný prob�h jako 
v pYedealých ronících. Novinkou 
bude zaYazení úseku pYes Zemanové, 
který pYidá na atraktivit� a náro-
nosti této ásti trati. 

Pro Halenkovice je est být 
souástí tak presti�ní sout��e, která 
ka�doron� pYitáhne desetitisíce 
fanouako motorsportu z celé Evropy. 
Je to tradin� jedinená pYíle�itost 
ukázat naai obec v pozitivním sv�tle, 
a zároveI si u�ít výjimenou atmo-
sféru, kterou Barumka v�dy pYináaí. 

Souasn� si uv�domujeme, �e 
závody pYinesou uritá omezení – 
dopravní uzavírky, hluk nebo v�taí 
pohyb lidí v okolí trati. Proto 
prosíme vaechny obany o shoví-
vavost a pochopení. D�kujeme vaem 

Barumka se vrací do Halenkovic – slavná rally u nás pojede tentokrát v sobotu
za trp�livost a t�aíme se na bezpený a úsp�aný prob�h 
celé akce. 

Podrobnosti o uzavírkách, asech projezdo a 
doprovodném programu zveYejníme vas. 

Duaan Chlud
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Jedním z míst, kde se pYi nedávných pYívalových deatích 
a povodních nejvíce projevil problém s protokem vody, 
bylo koryto potoka U Svatých. Náletové dYeviny, nánosy 
bahna a jiných naplavenin výrazn� zt��ovaly protok 
vody a pYedstavovaly riziko pro okolní území. 

Pracovníci obce proto v uplynulých týdnech provedli 
první etapu iat�ní tohoto úseku, aby se zlepaila jeho 
protonost a sní�ilo se riziko opakování podobných 
událostí v budoucnu. Práce spoívaly pYedevaím 
v odstran�ní pYerostlé vegetace a pYeká�ek, které mohly 
brzdit tok vody. 

iat�ní vaak zatím není kompletn� dokoneno – 
zám�rn�. Dalaí ást prací bude provedena na podzim, 
v období vegetaního klidu, kdy je mo�né bez omezení 
zasahovat do koryta i okolních porosto. 

V�Yíme, �e tato údr�ba pYisp�je k v�taí ochran� 
majetku a bezpenosti v této ásti obce pYi vyaaím 
protoku vody. 

Duaan Chlud

ModeláYi mají nový traktorek – obec podpoYila péi o letiat�

Koryto potoka U Svatých proalo iat�ním, dalaí práce budou 
pokraovat na podzim 

Výlet do pohádky op�t za podpory obce
Jednou z nejv�taích a nejkrásn�jaích akcí, která 
ka�doron� daleko pYesahuje hranice naaeho katastru, je 
bezesporu Výlet do pohádky. Jsme nesmírn� hrdí na to, 
�e si tato oblíbená rodinná akce u nás v Halenkovicích 
udr�uje tradici, a �e jako obec mo�eme být její souástí 
nejen symbolicky, ale i prakticky. 

Také letoaní rok se aktivn� zapojíme do pYíprav celé 
akce. Obec pomo�e se zajiat�ním sociálního zázemí, 
dopravního znaení a vyYízení potYebné legislativy a 
povolení, které s takto velkým podnikem souvisí. 
Zam�stnanci obce navíc pYilo�í ruku k dílu nejen pYi 
samotných pYípravách, ale i pYi úklidu po skonení 
pohádkového dne. 

Tato akce pYivádí do naaí obce stovky a� tisíce 
návat�vníko a d�lá radost jak d�tem, tak dosp�lým. Jsme 
rádi, �e mo�eme op�t pYisp�t k tomu, aby Výlet do 
pohádky prob�hl hladce a úsp�an�. Ud�láme maximum 
pro to, aby letoaní roník byl pro vaechny stejn� 
kouzelný jako ty pYedchozí. 

Duaan Chlud

Spolupráce s místními spolky je pro naai obec 
dlouhodob� dole�itá. Práv� díky aktivním obanom, kteYí 
v�nují svoj volný as koníkom, zájmom a veYejn� 
prosp�aným innostem, je v Halenkovicích tolik pestrého 
d�ní. Jedním z t�chto spolko je i Letecko modeláYský 
klub, který se stará o své letiat�. 

Aby m�li modeláYi jednoduaaí práci s údr�bou 
rozsáhlé travnaté plochy, rozhodla se obec poYídit nový 
zahradní traktorek, který bude slou�it práv� pro potYeby 
letiat�. Stroj byl zakoupen z obecního rozpotu 

a modeláYom pYedán k u�ívání. Díky této podpoYe mohou 
lenové klubu v�novat více asu tomu, co je baví – 
modelaYení, poYádání akcí a leteckých ukázek, které 
pYitahují zájemce vaech generací. 

Obec Halenkovice si vá�í práce vaech spolko a 
dobrovolníko, kteYí pYispívají k tomu, �e je u nás �ivo a 
stále co objevovat. V�Yíme, �e tato forma podpory 
pomo�e k dalaímu rozvoji a udr�ení kvalitního zázemí 
pro modeláYskou innost. 

Duaan Chlud
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TYíkrálová sbírka 2025 op�t rekordní
V sobotu 11. ledna jste mohli v naaí obci zahlédnout plno 
skupinek d�tí s parádními korunami na hlav� a s pláati. 
Mo�ná jste i zaslechli jejich: "MY TYI KRÁLOVÉ 
JDEME K VÁM....." 

To putovalo 13 skupinek místních d�tí s dosp�lým 
doprovodem dom od domu, aby vám vaem popYály do 
nového roku a pYitom do pokladniky Charity 
Otrokovice vybíraly vaae at�dré pYísp�vky. 

VYBRALO SE LETOS REKORDNÍCH 88 807 K!!! 
Za vaae pYísp�vky velmi d�kujeme! 

Také velké pod�kování patYí vaem, kteYí se podíleli 
na organizaci, pYipravovali oberstvení nebo doprovázeli 
naaich 37 d�tí. Peníze jsme pYedali Charit� Otrokovice a 
budou pou�ity pro potYebné v naaem okolí. 

Iveta Hladilová

Jubilejní roník TYíkrálové sbírky je za námi. Máme se z eho radovat
9 obcí ³ 129 kolednických skupinek ³ 1 milion korun. 
PYesn� taková je letoaní bilance jedné z nejv�taích 
sbírkových akcí v R, TYíkrálové sbírky 2025, kterou ji� 
po tvrt století poYádá otrokovická Charita.  

Obrovské mno�ství dobrovolníko, pYevá�n� z Yad 
d�tí a dosp�lých vedoucích, se znovu vypravilo do ulic, 
aby popYáli lidem vae dobré do nového roku. Jubilejní 
25. roník pYekonal vaechna oekávání. Vybraná 
ástka byla rekordní, poprvé v historii konání sbírky 
pYesáhl výnos 1 milion korun. Mo�ná ale daleko 
zajímav�jaí by bylo spoítat, kolika lidem za celou tuto 
dobu pYinesla ka�doroní návat�va malých koledníko 
radost, kolik dojemných chvilek tito koledníci i lidé, se 
kterými se pravideln� pYi koledování setkávají, za�ili a 
kolik slziek dojetí pYi tom ukáplo.  

B�hem posledních let poet koledníko stoupá, stejn�  
jako zájem lidí o tuto návat�vu, která se ji� stala nedílnou 
tradicí na zaátku roku. „I kdy� se ne v�dycky podaYí 
dostat úpln� ke vaem, jsme moc vd�ní za pYijetí, kterých 
se nám dostává. D�kujeme vaem, kteYí nás takto doká�ete 
pYijmout, je to pro nás velkým darem. ZároveI d�kujeme 
i za vaae dary finanní. I díky vám pak mo�eme cílen� 
pomáhat tam, kde je to tYeba, a to pYevá�n� lidem z 
naaeho okolí,“ uvedl koordinátor sbírky Jan }alík. 

A kde letos získané peníze pomo�ou? Od nového 
roku ji� vyu�íváme nový pokoj Odlehovací slu�by, brzy 
budeme chystat nové prostory pro fungování Terénní 
slu�by rodinám s d�tmi, dále plánujeme nové vybavení 
Charitního aatníku. To vaechno je finann� velmi 
nákladné a bez pomoci naaich dárco bychom si to jen 
st��í mohli dovolit. ZároveI s tím chceme pomáhat i 
konkrétním lidem z naaeho okolí, kteYí se ocitnou v tí�ivé 
situaci. Víte-li o n�kom takovém, informujte jej prosím o 
této mo�nosti pomoci. 

D�kujeme, �e pomáháte s námi! 
Za Charitu Otrokovice Jan }alík 

koordinátor TYíkrálové sbírky

foto: Duaan Chlud
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V pátek 21. února 2025 se v Halenkovické pálenici sealo 
28 degustátoro nejen z Halenkovic. Pozvání pYijali i 
zástupci eského zahrádkáYského svazu (dále ZS) ze 
Spytihn�vi, aby ochutnali a ohodnotili 122 vzorko 
pálenek. 

Degustace byla (vzhledem k velkému potu vzorko) 
dvoukolová. Vybrat ty nejlepaí pálenky v kategorii 
jádrová a pecková nebylo jednoduché a rozhodl a� 
finálový rozstYel. 

V sobotu 1. bYezna 2025 se pak v kulturním sále 
Obecního úYadu v Halenkovicích seznámili hosté 
s výsledky XVII. roníku Koatu slivovice a ovocných 
pálenek.  

Celý veer zahájil starosta obce Bc. Roman Kedrua 
dra�bou vít�zných vzorko. Výt��ek z dra�by byl pYedán 
rodiom Eliáaka Marholta na podporu jeho léby. 

Poté se za ZS Halenkovice ujal slova Ing. et Ing. 
arch. Pavel Fürst, který pYedstavil prvních p�t vít�zo 
v kategorii jádrová, pecková a trnková pálenka. Vít�zem 
letoaního koatu a putovní pohár v kategorii trnka si 
odnesl Martin Trvaj z Halenkovic. Následovalo pYíjemné 
vystoupení místního p�veckého souboru alajfíYky. Za 
doprovodu cimbálové muziky Rováa se hosté bavili, 
koatovali, zpívali a tancovali do brzkých ranních hodin. 

Eva apková 
 ZS ZO Halenkovice

Slavnostní vyhláaení XVII. roníku  
Koatu slivovice a ovocných pálenek  HALENKOVICKÁ TRNKA 2024

Tombola alajfíYky

Martin Trvaj
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Foto – Duaan Chlud

Pod�kování: 
- ZS ZO Halenkovice, Obecnímu úYadu v Halenkovicích  
- vaem sponzorom, degustátorom, organizátorom 
- p�stitelom, kteYí poskytli vzorky svých pálenek 
- cimbálové muzice Rováa a Roseovi Oadlíkovi  
- Duaanu Chludovi za krásné fotky 
- Velký dík - Ing. Miloa erný za IT zpracování vaech dat a informací. 

SponzoYi celé akce: 
ZS ZO Halenkovice, Obec Halenkovice, Hasii Halenkovice, Potraviny 
Anika, Podlesí MS Halenkovice, KadeYnictví Eva ChmelaYová, Fagus a.s. 
Halenkovice, Masá�e-pedikúra Dita Ceroni, Petr Pavelka – zem�d�lské slu�by, 
SMHA – JiYí Pavelka, Roman Kaapárek – RK instalace, Monika Fojtíková – 
Bylinka, SRPa Halenkovice, TJ Halenkovice, Hospodka Na hYiati – Lucka 
Kocourková, MK – stavební Martin Kaapárek, Milena Koaábková – 
zahradnictví, Marek Badal – koaíkáYství, Ristorante Pizzeria Felicita – Bílovice, 
Fürma s.r.o. – Pavel Fürst,  Lukáa KuchaY, Ing. JiYina erná, Eva apková, 
Lenka a Radek Zapletalovi.

Putovní pohár HALENKOVICKÉ TRNKY ael 
do rodiny Martina Trvaje. Gratulujeme!  

Dalaí pYedané ceny patYily ZahrádkáYom 
Halenkovice (vlevo) a Marii Pavelkové 
(uprostYed). Vaichni ocen�ní do pátého 
místa jsou uvedení v tabulkách vlevo. Celé 
výsledky koatu jsou k dispozici na webu obce 
nebo v tiat�né podob� v místní knihovn�. 

Vaem ocen�ným blahopYejeme! 

Rováa
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Vá�ení tenáYi, 
v jarních m�sících prob�hly pod taktovkou SRPa dv� 
spoleenské akce. V sobotu 14. bYezna jsme se 
spolupodíleli na organizaci d�tského karnevalu a 
diskotéky pro �áky druhého stupn� základní akoly. 
Na karnevalu, který spolen� pYipravily paní Pavlína 
Bieberlová a Sára Holásková, se sealo více ne� 180 
malých a velkých návat�vníko. Tematicky se karneval 
nesl v duchu pohádky Dvanáct m�síko a malí 
návat�vníci m�li v rámci n�kolika sout��í za úkol pomoci 
Maruace získat lásku Karla. D�tem se to spoleným 
úsilím nakonec podaYilo a macecha s Kv�tulilinkou op�t 
ostrouhaly. D�ti, rodie i organizátoYi sout��í si to s námi 
náramn� u�ili. 

V záp�tí po karnevalu prob�hla diskotéka pro v�taí. 
Do tanení sout��e se pYihlásily dv� tYídy. Na �ácích 
5. tYídy bylo vid�t obrovské nadaení, které nakonec 
prom�nili i díky bohaté podpoYe rodio v drtivé vít�zství. 
Za první místo si od nás mohli pYevzít cenu v hodnot� 
3 000 K, kterou mohou libovoln� vyu�ít. D�vata ze 
sedmé tYídy u� nem�ly takovou podporu a musely se po 
krásném vystoupení spokojit s druhým místem a dortem, 
který na míst� okam�it� sn�dly. Záv�r veera strávili �áci 
v rytmu hudby a spoleenských her. Nakonec se jim 
z parketu necht�lo ani odejít. 

Hned dalaí víkend byl ve znamení rodiovského 
plesu se slavnostním pYedtanením �áko 9. tYídy základní 
akoly. V pátek 21. bYezna prob�hlo hned n�kolik 
zkouaek. Dopoledne se na taneníky pYialy podívat d�ti 
z mateYské a základní akoly a v podveer prob�hla 
generální zkouaka pro veYejnost. Samotné slavnostní 
pYedtanení prob�hlo v rámci Rodiovského plesu 
v sobotu 22. bYezna. Deváeáci se na své vystoupení 
velmi sv�domit� pYipravovali a pod vedením KateYiny 
Hrbákové a Natálie Navrátilové (s podporou aárky 
Kaaparové) tomu v�novali pYesn� 40 podveero. 
D�kujeme �ákom, jejich rodiom a vedoucím za 
obrovskou podporu. Vystoupení bylo jedním slovem 
nádherné. Samotný ples dopadl velmi dobYe. K tanci a 
poslechu hrála skv�lá kapela Clera, lidé se bavili, tanili 
a Yádili. D�kujeme Vám vaem za úast i podporu. D�kuji 

kolegom ze SRPa za jejich úast a pomoc. 
(Fotoreportá� z Rodiovského plesu najdete na 
str. 21-23 - pozn. redakce) 
Dalaí akcí naaeho sdru�ení bude tradiní 
veliká akce, a to Výlet do pohádky. Ten se 
letos uskutení hned týden po Halen-
kovické pouti, tzn. v sobotu 17. kv�tna. 
Akci ji� usilovn� pYipravujeme a spuat�n je 
i prodej vstupenek. V letoaním roce 
vstupenky prodáváme ji� jen online 
z naaich webových stránek. Pro ty, co se 
jeat� úpln� necítí na tento zposob prodeje, 
domluvili jsme mo�nost nákupu vstupenek 
za hotové v prodejn� potravin u Aniky.  
Pro více informací sledujte naai face-
bookovou stránku. Vzhledem k tomu, �e 
nám déae vloni poakodil hodn� kulis, rádi 

Jaro ve znamení akcí SRPaSRPa
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bychom pYivítali nové pomocníky na brigád� pYed 
pohádkou, zejména zruné tatínky a um�lecky zalo�ené 
maminky, kteYí by nám pomohli s obnovou kulis. 
Termín brigády je 8. kv�tna, sejdeme se v 8:30 na 
StYelnici na Dolin�. Oberstvení bude zajiat�no. 

D�kujeme Vám vaem za podporu. Vaichni jsme 
dobrovolníci, kteYí se pomocí spoleenských a kulturních 
akcí sna�í získat peníze na podporu d�tí v základní a 
mateYské akole a ostatních spolcích nebo krou�cích 
v Halenkovicích. 

Za SRPa Robert Hruban

Letos jsme u� páeáci a proto jsme se 
cht�li zúastnit tanení sout��e, 
která probíhá v rámci diskotéky pro 
II. stupeI. 

Bylo t��ké vybrat písniku, aby 
s ní vaichni souhlasili. Nakonec 
jsme vybrali „Waka, waka“. Pak ale 
nastala ta t��aí ást, nauit se 
vaechny pohyby k písnice.  

Trénovali jsme poctiv� a piln�, 
nic jsme nevynechali. Dohodli 
jsme se na barv� dreso, ve kterých 
budeme vystupovat. Nejt��aí bylo 
pYekonat trému a na vystoupení 
zatanit bez jediné chybiky.  

Výhra v sout��i pro nás byla 
neskuteným úsp�chem. 

D�kujeme vaem, kdo pro nás 
hlasovali. Následující diskotéku 
jsme si pak náramn� u�ili.  

�áci pátého roníku 

DISKOTÉKA oima páeáko

BRIGÁDA 
PRO OPRAVU 

KULIS 

Termíny jsou: 

tvrtek  8. kv�tna   

STYELNICE NA 
DOLIN� 

Od 8:30 hodin 

PYij�te nám 
pomoci, prosím.
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KLUB SENIORo
Klub senioro nezahálí ani v zimním ase. Na lednové 
setkání nám doael zazpívat �enský p�vecký soubor 
alajfíYky.  

V únoru jsme spolen� s bývalými i souasnými 
leny SRPa zavzpomínali na plesy a bály v Halenko-
vicích. BYezen ji� tradin� patYil oslav� MD}. Velmi 
dojemné bylo vystoupení d�tského p�veckého sboru a 
jako pYekvapení jsme si pYichystaly tanení vystoupení 
�áko naaí akoly, které nacviovali na letoaní rodiovský 
ples. PYedstavení pro seniory m�li jako první veYejnou 
zkouaku. Krásné aaty a spoleenské obleení mladých 
tanenic a taneníko vykouzlilo svátení atmosféru 
v celém sále.  

Nás, organizátorky klubu, t�aí, �e vaechna setkání se 
nesou v pYíjemném a pYátelském duchu. A to, �e sál 
obecního domu nám skoro „zaíná být malý“, nás 
ujiaeuje v tom, �e za námi chodíte rádi a �e se na nás 
stejn� t�aíte, jako my na vás. 

Anna Kaapárková 
foto: Duaan Chlud

Klub senioro nezahálí
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Zimní as je také krásný, odpoíváme, pYemýalíme, ven 
se nám moc nechce, na vycházky je zima, doma je 
teplouko, ajíek, kafíko, ... 

Tak nás napadlo se trochu sebevzd�lávat. Historie 
Velké Moravy, Slovano, Cyrila a Metod�je ala pYímo 
okolo nás. Ve  Starém M�st� u Uherského Hradiat� je 
zajímavé archeologické naleziat� Velké Moravy. Památ-
ník nabízí expozici Velká Morava, PYíb�h Cyrila a 
Metod�je a Prav�k Uherskohradiaeska. Tak jsme se tam 
vypravili.  

Ve tvrtek 20. února nás asi 35 senioro z Halenkovic 
n�kolika auty dorazilo do Starého M�sta. Objednali jsme 
si prohlídku s videoprojekcí a výkladem. Asi hodinu 
jsme s naaí provodkyní postupn� objevovali bohatství 
historie Velké Moravy a mo�ná byli trochu pyaní, �e je to 
vlastn� naae pradávná historie. 

Toto odpoledne jsme ukonili na malém oberstvení  
v kavárn� ve Spytihn�vi. Vlastn� tu nás hned napadlo, �e 
nás to celkem zajímá, �e tu máme v blízkém okolí dalaí 

památky a �e chceme v�d�t jeat� víc. A tak jsme se ve 
stYedu 26. bYezna rozjeli na Velehrad. Op�t n�kolika auty  
a tentokrát nás bylo pYes 40 úastníko. 

V Bazilice Nanebevzetí Panny Marie a sv. Cyrila a 
Metod�je jsme si domluvili komentovanou prohlídku. 
Poutavým a n�kdy i hodn� vtipným slovem nás naae 
provodkyn� postupn� provedla celou bazilikou. Na dech-
beroucí krásu a majestátnost této katedrály budeme 
dlouho vzpomínat. 

Na záv�r jedna myalenka naaí provodkyn�. "A� 
pojedete domo, zastavte se a jeat� jednou se podívejte na 
baziliku. Uv�domte si, prosím, �e tuto nádheru po staletí 
stav�li obyejní zedníci, tesaYi, pomocníci z celého okolí. 
Mo�ná i od vás z Halenkovic. Bu�me hrdí na své 
prapYedky." 

V Babicích ve Sportu jsme pYi dobrém jídle a pití 
o tom vaem rozjímali. Mo�ná pYíatí zimu budeme 
v poznávání naaí historie dále pokraovat. 

Vlasta Gabrhelíková

Putování za historií
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FOLKLOR FAaANK u folkloristo BUDAINA A MARIJÁNEK

Foto: Frantiaek Riedl, Karla Rozsypalová
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Romantické setkání jako z románu? První polibek jako v typické 
young adult literatuYe? Kouzla, áry, nadpYirozeno v naaich �ivotech 
jako ve fantasy?  

Tohle rozhodn� nejsou otázky, které by nás vedly k rozhodnutí 
vzít se v knihovn�. Hlavní myalenka byla, mít to troaku jiné. Dál je to 
jednoduché.  

On? Fotbalista, který cht�l mít svatbu venku, ideáln� na fotba-
lovém hYiati, jen�e v únoru?  A ona? Knihomolka od patnácti... A tak 
to bylo jasné. 

Krásná knihovna v Halenkovicích pYímo volala po tom, aby se 
tam konala svatba. Myalenka jako blesk z istého nebe a sen, o kterém 
jsem nev�d�la, �e mám.   

A tak se stalo. M�li jsme svatbu v knihovn� v sobotu 22. února. 
D�kuji svému man�elovi, celé rodin�, knihovnici Pavlínce Bieberlové, 
matrikáYce Bohdan� Bla�kové, oddávající Anice Kaapárkové a vaem, 
co se podíleli na realizaci naaeho svatebního dne. 

Petra a OndYej Kadlákovi

Svatba v knihovn�? Ano, jde to! KNIHOVNA

foto: Duaan Chlud
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V úterý 7. ledna jsme s d�tmi z mateYské akolky 
navatívili místní kostel. Pan faráY si s d�tmi povídal o 
vánoních zvycích a taky o tYech králích. 

D�ti si prohlédly betlém a m�ly mo�nost vhodit 
korunku and�líkovi, který se jim za odm�nu uklonil. 

MATEYSKÁ aKOLA

aKOLNÍ DRU}INA - 54 d�tí 
1. odd�lení: vychovatelka Blanka Stuchlíková: 27 d�tí 
(1. tYída – 16 d�tí, 2. tYída – 11 d�tí) 
2. odd�lení: vychovatelka Mgr. Pavla Kaapárková: 
27 d�tí (2. tYída – 7 d�tí, 3. tYída – 13 d�tí, 4. tYída – 
7 d�tí)  
Ranní dru�ina: 31 d�tí 

1. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Hana echová 
Poet �áko: 17 (9 chlapco, 8 dívek) 
Prosp�lo s vyznamenáním: 17 �áko 
Eliaka Baraneková, aimon JuYena, Eliaka JuYenová, 
Jakub KrmáY, Kamil Nekoranec, Nela Nytrová, 
Vendelín Oliva, JiYí Opavský, Vojt�ch Pial, Valerie Planá,   
Antonín Raaín, JiYí Snopek, Matyáa Sobek, Julie 
Stuchlíková, Rozárie aevíková,   Rosalie avanygová, 
Zuzana Zapletalová 
Panel cti:  
Valerie Planá – za aktivitu, práci v hodin� a výborné 
výsledky. 
Antonín Raaín – za aktivitu, práci v hodin� a výborné 
výsledky. 
Rosarie avanygová – za výborné výsledky a p�kné 
chování. 

2. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Tereza Abrahamová 
Poet �áko: 19 (5 chlapco, 14 dívek) 
Prosp�lo s vyznamenáním: 19 �áko 
Samé jedniky: Sofie Bareaová, Dominik erný, Jakub 
evela, Adriana Drábková, Saskie Frolíková, Laura 
Fürstová, Karin Hanáková, at�pánka Horková, Julie 
Hubáková, Aneta Hueková, Karolína Chludová, 
JindYich Karel Novák, Ane�ka Palúchová, aimon Plaek, 
Jan Sihelský, Nancy Slezáková, Anna Vydrová, Tereza 
Vyslou�ilová, Sofie Walter  
Panel cti: Jakub evela – za výborný prosp�ch a 
aktivitu ve vyuování. 

3. TYÍDA 
TYídní uitel: Marta Skýpalová  
Poet �áko: 19 (6 chlapco, 13 dívek)  
Prosp�lo s vyznamenáním: 17 �áko 
Samé jedniky: Mia ányi, Simona Fojtíková, Benedikt 
Frolík, Eva Hanáková, Rozárie Hladilová, at�pán 
JuYena, Ane�ka Kaapárková, Eliaka Planá, Lukáa Re�ný, 
Mariana avanygová 
Prosp�li: 2 �áci 
Panel cti: at�pán JuYena – za výborný prosp�ch a 
sv�domité pln�ní akolních povinností. 

ZÁKLADNÍ aKOLA

TYi králové v knihovn�

Návat�va kostela

Ve stYedu 22. ledna nás pYedakoláky teta Pavlínka 
pYivítala v místní knihovn� s programem TYI 
KRÁLOVÉ. 

Kouzeln� vyzdobenou stezkou nás provedla vaemi 
stanoviati. D�tiky si vyrobily krásnou kometu a proaly 
cestu TYí králo. Za takto pYíjemn� strávené dopoledne 
tet� Pavlínce moc d�kujeme a t�aíme se na dalaí setkání. 

Eliaka ernochová

Prosp�ch a chování �áko  
za 1. pololetí ak. roku 2024/2025
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4. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Marcela Palúchová  
Poet �áko: 17 (6 chlapco, 11 dívek) 
Prosp�lo s vyznamenáním: 16 �áko 
Samé jedniky: JiYí evela, Eliaka Drábková, Lucie 
Hubáková, Mat�j Miaurec, Marianna Pavelka, Lenka 
Zapletalová  
Prosp�l: 1 �ák 
Panel cti: Eliaka Drábková – za p�kné chování, výborný 
prosp�ch a sv�domitou práci ve výuce.  

5. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Petra Barcuchová  
Asistent pedagoga: Veronika Idesová 
Poet �áko: 23 (10 chlapco, 13 dívek)  
Prosp�lo s vyznamenáním: 16 �áko 
Samé jedniky: Daniel Hanáek, Lucie Kedrová, David 
Kocourek, Tomáa Urban, Zlata Trvajová 
Prosp�lo: 7 �áko 
Panel cti: Sára Horková – za p�kný prosp�ch, pYíkladné 
chování. 

6. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Dagmar Dudíková 
Poet �áko: 15 (5 chlapco, 10 dívek) 
Prosp�lo s vyznamenáním: 11 �áko 
Samé jedniky: Jakub ányi, Liliana Chludová, Eliaka 
Kaapárková   
Prosp�li: 3 �áci 
Neprosp�l: 1 �ák  
Panel cti: Viola Vyslou�ilová – za velmi p�kný prosp�ch, 
práci a pYístup v hodinách a za pYínos k dobré atmosféYe 
v tYídním kolektivu. 

7. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Petra 
Gabrielová 
Poet �áko: 19 (12 chlapco,  
7 dívek) 
Prosp�lo s vyznamenáním:  
8 �áko 
Samé jedniky: Noemi Frolí-
ková, Aneta Jánoaíková, 
Tobias Kocáb 
Prosp�lo: 10 �áko 
Neprosp�l: 1 �ák 
Panel cti: Noemi Frolíková – 
za výborný prosp�ch. 

8.A TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Pavla 
Svitáková  
Asistent pedagoga: Mgr. 
Pavla Kaapárková 
Poet �áko: 16 (9 chlapco, 
7 dívek) 

Prosp�li s vyznamenáním: 2 �áci 
Prosp�lo: 14 �áko 
Panel cti: Ema Kedrová – za zlepaení prosp�chu, pln�ní 
akolních povinností. 

8.B TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Bohdana Ambro�ová  
Poet �áko: 12 (6 chlapco, 6 dívek)  
Prosp�lo s vyznamenáním: 7 �áko 
Samé jedniky: Kristian Kocáb, Zuzana Surá, Veronika 
Viánková 
Prosp�lo: 5 �áko 
Panel cti: Kristian Kocáb – za výborný prosp�ch a 
pYíkladnou práci pro akolní kolektiv. 

9. TYÍDA 
TYídní uitel: Mgr. Libor Lízal  
Asistent pedagoga: Blanka Stuchlíková 
Poet �áko: 23 (8 chlapco, 15 dívek) 
Prosp�lo s vyznamenáním: 10 �áko 
Samé jedniky: aárka BaYinková, Hannah Kovalovská, 
Rostislav Trvaj 
Prosp�lo: 12 �áko 
Neprosp�l: 1 �ák 
Nehodnocen: 1 
Panel cti: Hannah Kovalovská – za vynikající prosp�ch. 

Chování ~áko 
Za první pololetí bylo na prvním a druhém stupni celkem 
ud�leno sedm napomenutí tYídního uitele a tyYi dotky 
tYídního uitele. A to za nekázeI o pYestávkách, za 
vyruaování a nevhodné chování pYi výuce, za nepln�ní 
akolních povinností, za vulgární vyjadYování. 

Olga Idesová 
zástupkyn� Yeditele akoly

foto: Duaan Chlud
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Ano, tu jsme skuten� se �áky osmého roníku za�ili! V ned�li 5. ledna jsme toti� vyrazili na hory, kde jsme strávili 
týden na sn�hu. 

Abychom vae vysv�tlili: �áci se zúastnili ly�aYského výcvikového kurzu konaného ve skiareálu KopYivná 
v Jeseníkách s ubytováním v hotelu Brans pYímo u sjezdovky. Super! Na nich i mimo n� le�elo dostatek sn�hu, jeho� 
kvalitu a mno�ství jsme prozkoumávali pYi ly�ování, pádech i vycházce a pYi sn�hových radovánkách, kdy se mohli 
realizovat i „um�lecky“ nadaní �áci. 

Krom� ly�ování se d�ti uily i samostatnosti, vytrvalosti, trp�livosti a toleranci, kdy� museli v jednotlivých 
dru�stvech fungovat jako tým, pomáhat si a dov�Yovat si navzájem pYi rozných ly�aYských cvieních. 

V�Yíme, �e se �áci ve vaech t�chto aktivitách zlepaili a kurz si u�ili! 
Pavla Svitáková

Hurá, konen� opravdová zima aneb Ly�ák 2025
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Ve tvrtek 20. února �áci 8. roníku zhlédli výstavu 
ilustrátoro d�tských knih s komentovaným výkladem. 
Výtvarníci skv�lých jmen: Jan Zrzavý, Boris Jirko, 
Zden�k Miler, JiYí aalamoun, Adolf Born a Yada dalaích v 
nás vyvolali nezapomenutelné pocity a navodili 
atmosféru d�tského tajemného sv�ta.  

Galerie Desítka ve Zlín� nás nezklamala, naopak 
vYele doporuujeme. 

Bohdana Ambro�ová, Pavla Svitáková

V úterý 25. bYezna se v Krajské knihovn� Frantiaka Bartoae ve Zlín� uskutenila 
pYírodov�dná sout�� „Poznej a chraI“. Naai akolu reprezentoval tým ve slo�ení: 
Eliaka Kaapárková, Sára Zapletalová (ob� ze 6. tYídy) a Noemi Frolíková ze 
7. tYídy. 

Tématem sout��e byla Zahrádka pro radost i u�itek. Úkoly a aktivity v sout��i 
byly zalo�eny nejen na znalostech, ale také na tvoYivosti, pYemýalivosti a schopnosti 
spolupráce sout��ících. Sout�� se skládala z n�kolika ástí – z písemného testu, 
poznávání rostlin a �ivoicho a z prezentace projektu na téma Stromy v parku u naaí 
akoly. 

Naae d�vata si v sout��i poínala velmi dobYe a nakonec se z 13 týmo umístila 
na krásném 7. míst�. 

Moc gratuluji a d�kuji za skv�lou reprezentaci akoly v této v�domostní sout��i! 
Petra Gabrielová

V úterý 21. ledna navatívili �áci 9. tYídy kreativní dílnu 
ROBOTA ve Zlín�. Souástí tohoto workshopu byly 
atraktivní innosti doplIující a rozaiYující uivo fyziky, 
informatiky ale i výtvarné výchovy. }áci si vyrobili 
svítilny ozdobené vlastním motivem.  

Vyzkouaeli si pYitom innosti s vodii, rezistory, 
diodami a elektronický obvod si dokonce sami pájeli 
cínem. Motiv byl vytvoYen gravírováním na laserovém 
ploteru.  

Dalaí inností byla hra s LEGO-roboty. Vrcholem a 
pro d�ti nejzajímav�jaí akcí byl potisk trika vlastním 
motivem. Seznámili se technologií od návrhu a 
zpracování na PC a� po samotný potisk na speciálním 
stroji. 

Libor Lízal

Projektový den v ROBOT�

18. února se �áci 8. a 9. roníku zapojili do interaktivní 
akce s tématem Schody k nesvobod�. Tematicky se tato 
aktivita zabývala problematikou totalitních re�imo a 
konkrétních dopado na tehdejaí spolenost.  

V praxi si d�ti tvoYivou cestou vyzkouaely, jaké 
mantinely v dob� totality byly nastavené, jak se uilo, jak 
se manipulovalo, jaká byla propaganda, jaká nesvoboda. 
Pro�ívaly hesla typu: Se Sov�tským svazem na v�né 
asy, KupYedu zpátky ni krok, Vít�zný únor… 

U� ví, co znamenal májový provod, co symbo-
lizovaly vlajky v oknech, jaký m�l Klement Gottwald 
projev… 

Reflexe vaech zúastn�ných vypovídala o pochopení 
této nelehké doby, o vcít�ní se do pro�itko citovaných 
fiktivních studento o získání pov�domí o slovech 
nesvoboda, propaganda i manipulace. 

Bohdana Ambro�ová

Workshop-Slovácké divadloVýstava ilustrací pro d�ti

„Poznej a chraI“

Fotogalerie akolních akcí:  

https://zshalenkovice2.rajce.idnes.cz/
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Ve stYedu 19. února se naae akola zúastnila zem�pisné 
olympiády, která se tradin� konala na 10. Za DYevnická 
ve Zlín�. Vaichni sout��ící museli projít testem 
zem�pisných znalostí, prací s atlasem sv�ta a praktickou 
ástí, pYi které si prov�Yili své logické myalení a 
vaeobecné znalosti.  
Halenkovickou akolu reprezentovali: 

Eliaka Kaapárková ze 6. tYídy 
Aneta Jánoaíková ze 7. tYídy  

Roman Slezák z 8. tYídy 
Nejlépe si vedl Roman Slezák, který se umístil mezi 

první desítkou nejlepaích geografo z více ne� 30 
úastníko.  

Vaem sout��ícím d�kujeme za jejich úsilí a pYejeme 
jim mnoho úsp�cho nejen v zem�pise. 

Petra Gabrielová

Okresní kolo zem�pisné olympiády

Recitaní sout�� 1. stupn�
Ve tvrtek 20. února se uskutenilo akolní kolo recitaní sout��e prvního stupn� naaí akoly. 

Ve tYídních kolech 2. – 5. tYídy bylo vybráno patnáct aikovných recitátoro, kteYí pom�Yili své um�ní ve 
akolním kole. Sout��ili jsme ve dvou kategoriích – mladaí �áci – 2. a 3. tYída, staraí �áci – 4. a 5. tYída. 

D�kujeme vaem d�tem za pYípravu básniek a vít�zom gratulujeme. První dv� místa z obou kategorií 
postupují do okrskového kola.  

Výsledková listina 
Kategorie 2. – 3.tYída 

1. místo: Karolína Chludová  
2. místo: Nancy Slezáková 
3. místo: Rozárie Hladilová 

Kategorie 4. – 5. tYída 
1. místo: Sofie Fürstová 

2. místo: Sofie Kaaparová 
3. místo: Sofie DaIková

}áci 1., 2. a 4. tYídy si v úterý 18. bYezna u�ili 
inspirativní výchovný koncert ve Zlín�.  

Hudební zá�itek plný melodií a rytmo jim 
pYiblí�il sv�t hudby zábavnou a poutavou formou! 

Veronika Idesová

Hudební zá�itek ve Zlín� 
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Na ples jsme zaali trénovat zaátkem Yíjna. I pYes pár neshod, únavu a 
stres jsme to zvládli natrénovat a odtanit. 
Cht�li bychom jeat� jednou za vaechny pod�kovat Kace a Natce za 
to, �e s námi m�ly trp�livost a nauily nás to. Ples byl skv�lý a 
myslíme si, �e vaichni na n�j budeme vzpomínat jen v dobrém. 
Ké� bychom mohli vrátit as zpátky. 

�áci devátého roníku 

MODRÝ RODIOVSKÝ PLES 

PYedseda SRPa  

Robert Hruban
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Al~b�ta Palúchová 
Ricardo Ceroni 
Veronika Zdráhalová

Valerie Vainahi 
Rostislav Trvaj 
Helena Hrubanová

Nikola Chytilová 
Tobias Zapletal 
Michaela Macko

aárka BaYinková 
Mat�j Habrnál 
Lucie Mikeaová

Elena Vyklická 
Josef Hruban 
aárka JuYenová

Rozálie Vlachynská 
Jáchym Pavelka 
Dominika JuYenová

Rodič"ský  ples   
22. %ezna  2025
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Zadejte nebo vlo�te text

Aneta Nekorancová 
Martin Kaapárek 
Hannah Kovalovská 
Adam KaIovský

Fotografie Rodiovského plesu: Duaan Chlud

Moderátorky veera:  
Ema Kedrová 
Silvie Abrahámová

Choreografii 
natrénovaly s d�tmi 
aárka Kaaparová,  
Katka Hrbáková a  
Natka Navrátilová
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Dnes vás zavedu do Beskyd, kterým jsem ke své akod� 
na chue pYicházela velmi velmi dlouho. V dYív�jaích 
dobách pYi plánování tras – brouzdajíc v mapách, jsem se 
jim zdárn� vyhýbala, ve finále pYevá�n� pak rad�ji 
zavítala na hory k sousedom na Slovensko nebo jinde u 
nás. Beskydy nejsou Sn��ka nebo aumava s vrcholem 
Plechý, kam se jde táhlými rovinami s plynulým 
stoupáním, které narostá a� n�kde t�sn� pod vrcholem. 
}ádné hory nedají nic zadarmo a ka�dý vrchol si lov�k 
musí zaslou�it, ale jak s oblibou Yíkám – Beskydy, to je 
„kopec – jama – kopec – jama – kopec – jama“.  

Kdy� u� jsem sem vyrazila, rad�ji ne� na Lysou horu 
jsem ala na Smrk a Velkému Javorníku jsem se vyhýbala 
jako ert kYí�i. Tohle se zlomilo teprve pYed pár lety 
b�hem vaedního letního podveera práv� na Lysé HoYe, 
kdy jsem za�ila jeden z nejkrásn�jaích sluneních 
západo. Tyhle hory mi tenkrát konen� pYirostly k srdci. 
A o to je mám te� rad�ji a jsem na nich nejast�ji. 

Loni na jaYe jsem jednoho páteního veera nastavila 
budík na 3:00, popadla sbalený bato�ek, trekové hole, 
nasedla do Korejce a vyrazila sm�r Ro�nov pod 
Radhoat�m – parkoviat� Pindula. To je od nás oproti 
Trojanovicím dostupn�jaí nejen asov�, ale i strategickou 
polohou v sedle mezi Velkým Javorníkem a Radhoat�m. 
A práv� poslední jmenovaný se stal jedním ze 
zamýalených prochozích bodo. PYed odjezdem jsem jeat� 
jednou zkontrolovala pYedpov�� poasí na vaech 
mo�ných radarech – vypadala velmi slibn� – zhruba do 
osmé hodiny ranní zata�eno, po zbytek dne polojasno. 
Fajn. Pochybnosti ve vize meteorologo zaínaly mít 
trhliny u� n�kde u BystYice pod Hostýnem, kdy zaínalo 
jemn� poprchat, a definitivn� vzaly za své na Pindule, 
kdy� se spustil déae vytrvalý.  

Po op�tovné kontrole radaro s absencí jakéhokoliv 
deat� (akoliv aktuáln� bubnoval na stYechu auta), jsem 
na sebe hodila nepromokavou bundu s tím, �e vyjdu jen 
na Radhoae, a pokud nadále bude lít jako z konve, 
otoím se zp�t na cestu k autu. Po tomto rozhodnutí jsem 
díky deatíku a pocitové teplot� n�kde hluboko pod nulou 
ala dosti svi�ným krokem nejprve po louce. Poté jsem 
zaala stoupat vzhoru úzkou p�ainou mezi malými 
bYízkami, doslova se dotýkajícími svými mokrými 
v�tvemi. PYímo úm�rn� s pYibývajícími výakovými metry 
a hustým lesem se pYidala mlha. Paradoxn� ani jedno mi 
nevadilo, naopak, alo se lehce a líp ne� za teplého letního 
dne. Minula jsem rozcestník erná Hora, od n�j u� se 
chodník zaal pomalu stáet doleva a klikatit. Sílící vítr a 
zima dávaly najevo blí�ící se vrchol Radhoat� 
s nadmoYskou výakou 1129 m n. m.  

Vytáhla jsem z batohu dalaí bundu, bezprsté rukavice 
a v tu chvíli mn� hlavou blesklo, jak je dobYe, �e i kdy� 
chodím tzv. na lehko, vyplatí se tyhle v�ci s sebou nosit 
celoron�. To u� se ale pYede mnou objevila sjezdovka. 
alapala jsem po ní a z mlhy se pomalouku zaala 
vynoYovat silueta kaple sv. Cyrila a Metod�je a vrchol 
Radhoat�. Po menaí zastávce a posílení svainkou jsem 
po hYebeni pokraovala dál. U sochy Radegasta se jako 
mávnutím kouzelného proutku mlha mírn� rozestoupila, 
první ranní slunení paprsky nepatrn� zezadu sochu 
osvítily a Radegast mi ve svém království poskytl pohled 
na nádhernou nezapomenutelnou pYírodní scenerii. 
Nicmén� bylo tYeba pokraovat dál sm�r Pustevny. Tam 
u� první stánkaYi vyskládávali zbo�í a vzduchem se 
linula von� svaYáku, klobás a trdelníko. Konen� pYestalo 
praet. Nakoukla jsem do map kudy jít a pokraovala dál 
na Tanenici.  

To u� jsme se zaali míjet s prvními trekaYi i b��ci, 
samotáYi i dvojicemi, v�dy i 
s krátkými zastaveními, kdy 
zazn�ly rozhovory typu: „Ahoj, 
odkud jdea?“ „Z Pindule. A Ty?
“ „Z eladné. Odkud jsi?“ „Z 
Halenkovic.“ „Ahaaaa. A kde to 
je?“ „U Napajedel.“ „Ahaa. No já 
su z Frýdlantu. Tak ae to alape.
“ „Taky taky. Tak ahoj.“ „Ahoj.
“ Zdárn� jsem minula Tanenici – 
1 084 m n. m. a vydala se pYes 
Kn�hyni sedlo k ertovu mlýnu. 
Stoupání k vrcholu stezkou 
o b k l o p e n o u v z r o s t l ý m i , 
pov�trnostními pod-mínkami 
rozn� pokroucenými, leckde 
p o p a d a n ý m i a m e c h e m 
porostlými stromy. K tomu se 
pYidala znovu houstnoucí mlha, 
kterou pYece jen tu a tam jakýmsi 
zázrakem prosvítalo slunce. 
Naskytoval se mi pohled na 
vskutku tajemný a magický les, 
ztichlý a tém�Y bez lidí. Po 

Putování po horáchV RADEGASTOV� KRÁLOVSTVÍ
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záv�rených metrech a dYev�né lávce jsem konen� 
stanula na ertov� Mlýn� – 1 206 m n. m., nejvyaaím 
vrcholu Zlínského kraje. Je sice bez výhledo, ale toho 
dne po deati, v mlze, s lávkou a dYev�ným stolem a 
lavicemi utopenými ve vodní lagun�, byl skuten� 
krásný. Op�t jsem se trochu oberstvila na cestu zp�t a 
vydala jsem se toto�nou trasou. Mezitím byl u� hYeben 
Radhoat� plný lidí – pro mne jasné znamení, �e je 
nejvyaaí as co nejrychleji zmizet dolo k autu. Co� se 
také stalo.  

Spokojená, s n�jakými tYiceti kilometry v nohou a s 
úsm�vem dYev�ného koIa za volantem jsem ují�d�la k 
domovu.  

Karla Rozsypalová 

N�co o Radegastovi 
V dávných dobách prý nedaleko sochy Radegasta 
stával chrám a posvátný háj s v�atírnou. Radegast byl 
uctíván jako boh války, vít�zství a Slunce, od 
pradávna sídlil na Radhoati. Jeho podoba se 
v pov�stech rozní. Jednou s naechranými vlasy a 
korunou, s býí hlavou na hrudi a dvojsenou sekyrou 
v ruce, jindy je vyobrazen s okYídlenou pYilbou na 
hlav� a s rohem hojnosti v ruce. V pohanských 
dobách u n�j staYí Slované oslavovali letní slunovrat. 
V noci se rozzáYily vatry, lidé tanili, zpívali, �ádné 
prostopáanosti jim nebyly cizí. Báje o Radegastovi 
pYetrvaly a� do dneaních dno. 

I vaae lánky se mohou objevit v naaem zpravodaji 
Vá�ení tenáYi, máte zajímavé postYehy, pYíb�hy, cestovatelské zá�itky?  

Rádi píaete nebo fotíte? 
Poalete nám své pYísp�vky a my je rádi uveYejníme v naaem zpravodaji!  

Spolen� tak mo�eme vytváYet pestrý a zajímavý obsah, který osloví vaechny naae tenáYe. 

Vaae lánky zasílejte na e-mail zpravodaj@halenkovice.cz  nebo pYedejte osobn� v knihovn�. 

T�aíme se na vaae pYísp�vky!  
Vaae redakce 
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U� dlouho pYemýalím nad tím, kam se za poslední roky a 
mo�ná desetiletí posunulo naae lidské vnímání sv�ta 
okolo nás a zejména pak toho pYírodního. Poruíme v�tru 
deati u� sice dávno neplatí (nebo v to alespoI doufám), 
ale odta�ení lov�ka od syrové pYírody v její povodní 
kráse, síle a rozmanitosti se dle mého stále zv�tauje. Je 
sice uritá ást spolenosti, která se k pYírod� a k pYírod� 
aetrnému zposobu �ivota vrací, ale mainstream, ten 
hlavní proud, tee prost� jiným sm�rem. 

FURT VEDRO 
Témat, o kterých by se dalo v této oblasti sáhodlouze 
psát, je dlouhá Yada. Já bych se v následujícím textu rád 
v�noval stromom. Nejde mi te� ani tak o stromy v lese, 
které pokrývají tém�Y tYetinu plochy R, ale spíae o 
vzrostlou zeleI v intravilánu, tedy uvnitY lidských sídel, 
kde tvoYí dole�itou souást prostoru bezprostYedn� 
spjatého s lov�kem. V médiích se dnes a denn� skloIují 
pojmy jako globální oteplování, zm�na klimatu, 
skleníkový efekt apod. Mo�ná neuchopitelné pojmy 
zbyten� nadu�ívané politickým establishmentem na 
stran� jedné, na stran� druhé vaak realita v podob� 
extrémních klimatických situací, jejich� etnost a síla se 
postupn� zvyaují. Bleskové povodn� a dlouhotrvající 
sucha se nám v posledních letech staly takovým 
evergreenem a podle slov odborníko z Yad meteorologo a 
klimatologo to v následujícím období lepaí nebude. 

No a ve sv�tle t�chto znepokojujících prognóz tu 
náhle stojí STROM. A to ne ledajaký. TYeba sto a více let 
stará lípa, národní strom, symbol eské státnosti a kdo ví, 

co jeat�. Prost� nádherný koaatý velikán s bohatým 
v�tvovím dosahující výaky jako tyYpatrový panelák a ve 
slunením svitu vrhající stín o ploae stovek metro 
tvereních. Krom� své pYirozené krásy také zdroj 
ob�ivy a bydlení dalaích desítek druho organismo. Ale 
hlavn� tenhle strom, pro nás lidi elící klimatické zm�n�, 
pYedstavuje supervýkonný chladi. 

OBYÍ KLIMATIZACE 
Je tvrtek 14. srpna 2024 a teplota venku dosahuje ve 
m�stech v echách a na Morav� leckde pYes hraniních 
35 st. Celsia. Rozpálený asfaltový povrch se roztéká a 
z betonových rovných stYech sálá horký vzduch. Bosky 
byste opravdu nikam nevyrazili. Ale není to tak vaude. 
Na travnatém povrchu ve stínu vzrostlého stromu 
nam�Yíte teplotu jen n�co pYes p�tadvacet stupIo. Jedním 
z dovodo, pro se v horkých letních dnech nedá ve 
m�stech vydr�et je to, �e procentuální zastoupení volné 
niím nezastav�né plochy se v dneaních ulicích limitn� 
blí�í nule.  

Vaechen prostor jsme dokonale upravili a podYídili 
uritému Yádu. Existují klimatické studie institutu Czech 
Globe, které se dlouhodob� zabývají m�Yením teploty 
rozných typo povrcho ve m�stech a obcích. Výsledky 
jasn� ukazují významné rozdíly v pYehYívání betonových, 
asfaltových, sklen�ných a jiných lov�kem vystav�ných 
ploch ve srovnání s povrchy s vysokým podílem 
vegetaního krytu. Ka�dá �ivá rostlina, keY nebo strom 
tak velkým dílem pYispívá k efektivnímu sni�ování 
teploty ve svém okolí. Ptáte se, jak to d�lá? Ten zázrak, 

O STROMECH 
ANEB DROBNÉ POJEDNÁNÍ O VÝZNAMU VZROSTLÉ ZELEN� UVNITY M�ST A OBCÍ (DÍL PRVNÍ)
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NAaI OSLAVENCI

K významnému jubileu Vám upYímn� blahopYejeme.  

Do dalaích let pYejeme pevné zdraví, hodn� at�stí a spokojenosti.   

Bohdana Bla�ková, matrikáYka

ERVENEC 

55 let 
Libuae Plaková, Katernice 

60 let 
Magda Nováková, PláIavy  
Ing. Milan Bieberle, V�tYák  

Anna Kaapárková, ZádYinové  

65 let 
PaedDr. Marie Kaaíková, Kopec  

70 let 
Zdenka Kaapárková, Obecnice  

75 let 
Anna B�honková, Dolina  

Pavel Kocián , PláIavy  

80 let 
Jarmila Kedruaová, Katernice  

   

SRPEN 

55 let 
Radek Kylar, ZádYinové 

60 let 
Pavlína Plaková, Záhumení  

65 let 
Josef evela, PláIavy  

Vlasta Hrózová, Kopec  

70 let 
Ladislav Gabrhelík, Záhumení  

Radoslav Lipner, Katernice 
Jarmila Kociánová, Záhumení  
Frantiaek Hlo�ek, Obecnice  

75 let 
Ladislav Almáai, Dolina  

ZÁYÍ 
50 let 

Milan PrachaY, ZádYinové  
Eva apková , U Svatých  
Marie Bla�ková,  Kátliny 

55 let  
Robert ernoch,  Obecnice 

70 let 
Frantiaka Nekorancová, Dolina 

75 let 
Ludmila Jamborová, Díly  

Marie Vojáková, Horní Kr�le 

80 let 
Miloslava Janeková, D�dina 

85 let 
Václav Kaapárek, ZádYinové 

95 let 
Bo�ena Gabrhelíková, Zlámanec 

   

díky kterému to funguje, se jmenuje evapotranspirace. 
VypaYováním vody z povrchu listo rostlina jednoduae 
ochlazuje svoj povrch podobn� jako lov�k, kdy� se potí. 
A kdy� to samé pak d�lají desítky vzrostlých stromo, 
keYo a stovky metro tvereních trávníko, doká�ou pak 
sní�it teplotu ve svém okolí tYeba i o n�kolik stupIo 
Celsia. Prost� perfektn� fungující klimatizace a zcela 
ZDARMA. Yekn�te, kdo by ji necht�l? 

/KÁT SE/ NEBO /KÁ CET/ 
Jen�e o vaechno je tYeba se starat. Stejn� tak, jako nám 
pYijde zcela normální starat se o dom, byt nebo zahradu, 
dávat pravideln� do servisu auto nebo dát na opravu 
praku nebo ledniku, úpln� stejn� automaticky bychom 
se m�li um�t postarat také o naae venkovní klimatizaní 
jednotky. Zvláae, kdy� jejich faktický provoz nás nic 
nestojí. Zdravotní Yez, probírka suchých v�tví jako 
prevence jejich pádu, stabilizace tlakového v�tvení 
k zajiat�ní bezpenosti stromu atd.  

V minulosti jsme mo�ná stromy a veYejnou zeleI 
brali jako samozYejmost. V�c, která funguje tak n�jak 
sama o sob�. Jen�e doba se m�ní a my bychom se m�li 
kát. Dnes, kdy z intravilánu m�st a obcí volná plocha 
stále více mizí a nahrazuje ji zástavba rozného typu, 

v dob�, kdy se nám klima m�ní pYed oima, v této dob� 
bychom m�li opravdu dobYe vá�it pokácení ka�dého 
vzrostlého stromu. V�dye i takové zajímav� oYezané 
torzo mo�e dobYe plnit svou ekologicko-stabilizaní 
funkci, vyráb�t kyslík, dávat tolik potYebný stín a 
ochlazovat své okolí. Jde jen o to, jestli se ztoto�níme 
s jiným pohledem na to, emu nás ve akole uili Yíkat 
strom. asto je to jen o nás samých a naaem vnímání. 

ZároveI je ale dobré si uv�domit, �e i pYes naai 
zodpov�dnou péi mo�ou ze stromu obas padat v�tve, 
strom se mo�e zlomit nebo vyvrátit. PYi extrémních 
pov�trnostních situacích je to normální a riziko nikdy 
nelze srazit na nulu. PYechody pro chodce mo�eme 
maximáln� zabezpeit, ale nikdy riziko stYetu s autem 
neodstraníme úpln�, jen ho mo�eme minimalizovat. 
Pokud chceme mít ve své blízkosti vzrostlé stromy a 
pova�ujeme to z mnoha dovodo za dole�ité, pak musíme 
vzít zbytky selského rozumu do hrsti a brát v�ci tak, jak 
jsou. A kácet? To je a� to poslední. N�kdy je bezesporu 
nevyhnutelné strom pokácet, i pYes to se ale zdá, �e a� 
pYília asto saháme práv� po pile. A pro?... 

Jan avanyga  
biolog a environmentalista 
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Veery v letních m�sících trávím asto venku v pergole. 
Mé oi sm�Yují k obloze do mno�ství záYících hv�zd a 
myalenky míYí do t�ch dálek, které jsou tak vzdálené a 
tajuplné. Z rozjímání se pak vrátím na zem, bu� 
do reality a nebo do vzpomínek na to, co jsem pro�il 
tYeba v mládí. 

Tentokrát to byly moje vojenské zaátky. Na vojnu 
jsem rukoval dYív, ji� v 18 letech, a to na vlastní �ádost. 
M�l jsem toti� staraí kamarády a cht�l jsem se s nimi po 
vojn� sejít ve stejnou dobu.  

Byl jsem povolán k pohraniní strá�i a pYijíma jsem 
pro�il v Hora��ovicích. Vojna jako Yemen, tvrdý výcvik, 
pov�stné „rajony“, ale m�l jsem at�stí, �e se mnou byli 
kamarádi z Napajedel, a tak jsme vae lépe zvládali. Já se 
dostal do funkce psovoda, co� znamenalo mít dobrou 
fyzickou kondici a být absolutn� zdráv. Volný as, 
kterého nebylo mnoho, jsem asto v�noval korespon-
denci s rodinou a spoustou kamarádo. Výcvik skonil a 
my se rozeali do první linie „na áru“, jak se tenkrát 
Yíkalo. Já se dostal do Dolního DvoYiat� a naae 
pohraniní rota byla hned vedle celnice. Dobrý kolektiv, 
ale slu�ba samozYejm� také tvrdá. Dráto jak v elektrárn�, 
orné pásy, signální st�ny. Mezi p�kné zá�itky patYily 
veery, kdy� celnice, pYevá�n� mladá, pohledná d�vata, 
pYialy veer na ubytovnu, která byla naproti nás a zaaly 
se svlékat z uniforem. My za okny sledovali tuto 
podívanou, která byla ale krátká 2 v�dy skonila 

spodním prádlem a zata�ením rolet, co� jsme nesli 
s nevolí. 

Jeat� jsem si poYádn� nezvykl na nové prostYedí, 
kdy� si mne zavolal velitel a sd�lil mi, �e ze zdravotních 
dovodo (prý aelest na srdci) jsem odvolán z hranice na 
zálo�ní rotu do Kaplic. Já, který jsem proael bez 
problémo pYijímacími prohlídkami a najednou nejsem 
schopen b�hat se psem. No ale vojna je vojna a ta 
v Kaplicích opravdu zaala. aikana a buzerace na 
ka�dém kroku. Tak jsem pYemýalel, co s tím provedu. 
Napadlo mne, �e kdy� jsem "nemocný", zkusím to 
zdravotn�. D�lal jsem dYepy a� do maximálního vysílení 
a b��el na oaetYovnu, �e je mi apatn�. Lapiduch nam�Yil 
tlak 240/90 a u� jsem jel do vojenské nemocnice 
v eských Bud�jovicích. Tam vaak ji� byl tlak 
v poYádku, ale pYesto jsem zde zostal týden na 
pozorování.  

Návrat do Kaplic mn� mazáci osladili, a tak jsem byl 
na rajonech a� do noních hodin. Chvíli se to dalo 
vydr�et, ale neustálé Yvaní a pln�ní nesmyslných úkolo 
mne donutilo zase jednat. Vyael jsem veer ven, podíval 
se na hv�zdy, ael k plotu, pYelezl jsem ho a byl na 
svobod�. Co bude dál, mne nezajímalo. Byl klid a já si 
vykraoval po silnici sice bez cíle, ale sm�rem na 
Bud�jovice. Pomalu se objevovaly myalenky na následky 
a já to otoil zp�t. Blí�ící se kasárna a návrat do pekla 
mn� vaak odradily od návratu, tak�e jsem se ulo�il do 
stohu nedaleko kasáren a sladce usnul. Pro�il jsem tam 
sedm nocí. VytvoYil jsem si z balíko slámy uvnitY stohu 
doasné bydliat� a v noci chodil do kravína na mléko a 
mrkev, co� byla má jediná strava. 

Svoboda je svoboda, ale zaal jsem si pYipouat�t, �e 
nemám východisko a hlavn� pYicházel hlad. Sedmý den 
jsem opustil oázu klidu a veer se vrátil do kasáren. 
Dozorí na brán� se ptal: „Co tady chcete?“ 2„Já su ten, 
co utekl“, odpov�d�l jsem. Mohutný skok, chytli mne a 
zavedli k dozorímu dostojníkovi. Krátký výslech, dali 
mn� jídlo, doktor mi ho zase sebral, a pak to zaalo. Dva 
dostojníci kontrarozv�dky, dv� lampy a kYí�ový výslech. 
Byl jste v Rakousku, máte spojence? A dokonce viselo ve 
vzduchu, jestli nejsem apion. No i v osmnácti letech 
mohu být apion. Kdy� zjistili, �e nic z toho nebude 
pravda, tak zaali s mou korespondencí. 

PYed vojnou jsem se vyuil ve FatYe, tehdejaím 
národním podniku v Napajedlích. Byl jsem tam v dobré 
part� a chlapi mi pak na vojnu psali. Nic pozoruhodného 
v dopisech nebylo, kdyby jeden necht�l, abych mu 
pYivezl z Rakouska auseáky,  v té dob� módní hit mezi 
pláati. Korunu tomu vaemu dal Vraea PYíkazský, redaktor 
Vít�zné práce, závodního asopisu Fatra. Redakce m�la 
sídlo vedle naaí dílny a my jsme �ertovali i tím, �e jsme 
mezi sebou mluvili v nadsázkách a dobrodru�ném stylu. 
Stádo krav bylo pro nás stádem bizono a bezzubá 
pasaka ernovlasou Maud. Mezi dopisy, které jsme si 
vym�Iovali, byl i napYíklad tento Vraeov dopis, 
napodobující vzneaený rádoby vlastenecký jazyk, 
smíaený s prvky politické hantýrky. 

„JÁ SU TEN, CO UTEKL“ aneb S dopisy na vojnu, z vojny a zp�t

 Vojín Arnoat Fischer
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Podobn� mi na vojnu psali i ostatní kamarádi tYeba o 
fotbale nebo o dalaích tématech, které se mnou cht�li 
sdílet. Dopiso byl poYádný balík, dodnes jsem si n�které 
dopisy ponechal. N�které z nich jsou pro mne stále �ivé, 
neztrácejí na aktuálnosti a dotýkají se mne jako pYed lety, 
zejména dopisy od nejbli�aí rodiny.  

Nad dopisy mu�i z kontrarozv�dky kroutili hlavou a 
ptali se, co jsme za kolektiv. Odpov�d�l jsem, �e by to 

Do zamýalené publicistické pYílohy k 30. výroní vydávání naaeho Zpravodaje 
uvítáme i vaae pYíb�hy, historky, vzpomínky a pam�ti, názory, zápisky, rodinné a 

rodové historie. Pomo�eme s jejich zapsáním i zpracováním.  

redakce

Drama zaalo. Láska mezi princem a Mahulenou 
nabírala na obrátkách, rodie královského rodu jim 
bránili. PYedstavení vrcholilo, diváci ani nedýchali, jen 
v kamnech obas zapraskalo. Radúz – pYipoutaný Yet�zy 
ke skále, lkal do sálu na nespravedlivý osud. Prince hrál 
mladý, sotva osmnáctiletý mladík, svalnaté, dobYe 
stav�né postavy. Bílá koailka, na prsou rozepnutá, 
odhalovala jeho hru�, pod punochái t�lové barvy 
vynikaly vypjaté svaly lýtek a stehen. Zákulisní údery 
hromu i „tatranské“ blesky ustaly. Radúz zmlkl, ticho 
v sále se dalo krájet…. 

Kdy� tu se z tmavého koutu ozval mu�ský hlas: 
„Kurník, ten má ale guu! To snád ani není mo�né!!
“ Ozvalo se n�kolik �enských zapiat�ní, na to duaený 
smích, následovala rozhoYená napomenutí, jako Bu�te 
potichu! Sproseáci! Nebo – Dy� ea to nebaví, to� b�� 
dom! Atp. 

Na skále pYikovaný Radúz se ani nezachv�l a hrdinn� 
dohrál svou roli a� do vít�zného konce. Divadlo se líbilo, 
hodn� se tleskalo, incident neukázn�ného diváka vaak 
nebyl zapomenut. Dodnes mn� utkv�l v pam�ti.  

Ned�lní odpolední pYedstavení bylo vyprodáno. 
Radúz byl vaak inovován. Od pasu a� do poli stehen ho 
zdobila krátká sukénka Yecko-Yímského stylu. Mravnost 
nade vae. 

tyYiadvacet hodin pYed at�drým dnem 1961 nás 
propustili vojenatí páni do civilu. Skonila tzv. Karibská 
krize, Sov�ti stáli rakety z Kuby a sv�t si oddechl. 
Skonila jedna scéna sv�tového divadla, d�sivá a únavná 
pro vaechny. Opouat�l jsem Prahu, která mn� dala 
mo�nost poznat Yadu divadel. Nejrad�ji jsem m�l 
Komorní a Hudební divadlo v Karlín�, kde tenkrát hrál 
své poslední role OldYich Nový. Opouat�l jsem té� naae 
malé armádní divadélko, ryze amatérské a milované, 
proto�e jsme vsadili na humor.  

U� za tmy jsem stanul na Vraích a uvid�l Yady 
vzdálených blikajících sv�tel veYejného osv�tlení. Okna 
halenkovických chalup pYipomínala mihotající ohýnky 
v mrazivém podveeru. Byl jsem doma. Po dvou letech. 

Ale zp�t k tématu. Pár týdno po svátcích koupil otec 
vstupenky do divadla v hostinci U Lhotských. 
Halenkovití ochotníci pYipravili pravidelnou roní 
premiéru pohádky Julia Zeyera, tatranskou legendu 
Radúz a Mahulena. Zatímco venku vál ledový vítr, v sále 
U Lhotských bylo pYíjemné teplo. U� od rána sálala 
kamna vlny horkého vzduchu na promrzlé Yady �idliek. 
V�aáky nestaily náporu, tak�e kabáty konily na 
op�radlech a klínech. Od aenku byl sál odd�len 
prosklenou zást�nou, pár stolo tam obsadili milovníci 
mariáae. I tentokrát byli napomenuti, aby nemlátili do 
stolo a „byli potichu!“. 

OKÉNKEM DO D�DINYDivadelní vzpomínka první 

stejn� nepochopili. V situaci druhé poloviny 60. let mi 
proavih proael. V 50. letech by asi nikdo nad dopisy 
rukou nemávnul a kdoví, k jakým hororom a absurditám 
by doalo. 

A jak jsem dopadl já? Z mé „nemoci“ se nakonec 
vyklubala rodina z tehdejaí N�mecké spolkové republiky 
(NSR) a snad také to, �e otec byl v mládí n�mecký voják, 
proto�e pocházel ze Sudet. Rota v Kaplicích byla celá 
obm�n�ná a „ba�anti“ mn� d�kovali, �e jsem je zbavil 
útrap. Za zmínku také stojí, �e po dobu mého út�ku byly 
v pohotovosti tYi pohraniní oblasti a zesílené hlídky 
v nich (Znojmo, eské Bud�jovice a Suaice). Já dostal 
od velitele eskobud�jovické brigády 5 dní v�zení 
nepodmín�n�. 

Na jaYe r. 1966 se sni�ovaly stavy pohraniní strá�e a 
já byl pYevelen do Vimperka, kde jsem pro�il zbytek 
prezenní slu�by v podhoYí Boubína a v�tainu asu jsem 
strávil pom�rn� svobodn� v aumavské pYírod� výcvikem 
pso. 

Arnoat Fischer
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I toho roku pYiala poYádná zima. Nasn��ilo, pYituhlo a na 
plakátech oznámili novou premiéru. Vypravili jsme se 
s man�elkou do divadla, je� znamená sv�t. Kamna op�t 
hYála, sál se naplnil, zahájení se blí�ilo, ale herecký 
soubor ochotníko n�kde od Holeaova nepYijí�d�l. 
PoYadatelé, bez jakýchkoli zpráv o osudu výjezdní 
skupiny, mleli. N�kdy po deváté veerní jsme se 
otráven� courali domo. 

A� v pond�lí jsme se doslechli, co se vlastn� stalo. 
Yidi autobusu, neznalý místních pom�ro, odboil u 
Fatry vpravo, projel Zámoravím a vydal se do kopce 
podél staré cihelny. Serpentýny jsou tam i dnes docela 
zajímavé, le v té dob� byly na led� a sn�hu neprojezdné. 

Autobus se zastavil hned pod tou první a zaal 
sjí�d�t na krajnici ke strmému �lebu. OpYel se vaí váhou 
o n�kolik stromo a keYo. Herci popadli to nejnutn�jaí a 
klouzali zp�t a� k �elezniní trati a pak se vydali do 
napajedelského hostince U Veerko /na hlavní kYi�o-
vatce/. Promrzlí a vystresovaní rádi pYijali aj a kávu 
s rumem, zatelefonovali pro náhradní autobus a ekali 
v teplém sále na to, co bude dál.  

Brzy se rozproudila �ivá zábava, divadelníci 
zazpívali spolu s domácími Yadu prostonárodních písní, 
mezi nimi� byla bohu�el jedna „zakázaná“ (byla 
padesátá léta) o paní prezidentové, která nebyla mezi 
obany pYília oblíbená. A proto�e i st�ny m�ly uai, 

zasahovala po polhodince VeYejná bezpenost /VB/. 
A bylo po zábav�.  

Zda padly i n�jaké tresty, to nevím. Náa staYíek 
jenom poznamenal: „Ja synku, politika je sviIa!“ 

Vratislav PYíkazský, Zlín 

Dodatek: 

O podobných pYíhodách s autobusy a zimním poasím by 
mohli vypráv�t pam�tníci. Nejednou se stalo, �e 
autobusy v odpoledních i veerních hodinách uvízly na 
Dolin� nebo ve stoupání na PláIavy. Lidé vracející se z 
odpoledních sm�n museli pak domo p�kn� po svých. 
Silnice byla pom�rn� úzká a nezpevn�ná, asto 
pYipomínala kluziat�.  

Pamatuji si, jak jsme ali jednou naproti divadelníkom 
(hostom) a� k domu mého spolu�áka ZdeIka Trvaje, kde 
autobus uvízl. Pomohli jsme s kufry plnými aatstva a 
rekvizit. A po polhodin� se hrálo. 

Ne vaichni obané m�li pro divadlo pochopení. 
Jedna z naaich sousedek po dotazu – To�, Ano, pojdea 
taky na divadlo ke Lhotským? – prohlásila: „Ná, co su na 
hlavu? Dye sa tam akIoráá a aklebijá, jak opíce! Dyby sa 
rai chytili hrabí, motyky a pantoka. To je sila. Nebo to 
cviení; krotí sa, stojky d�lajo, enom si obracajo �alodek 
naruby. Bodeje by potom nebyly ty nemoce!“

Divadelní vzpomínka druhá
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VÝRONÍ VALNÁ HROMADA 
V pátek 10. ledna prob�hla v pYísálí naaeho kulturního 
domu Výroní valná hromada naaeho sboru. Této schoze 
se úastnila v�taina naaich leno. Starosta SDH zahájil 
schozi, pYivítal pozvané hosty: starostu obce Romana 
Kedruae, garanta okrsku Napajedla ZdeIka Hradila, 
novou kronikáYku obce Ilonu Pliskovou a leny 
spYátelených sboru Halenkov a Otrokovice.  

Po pYivítání po�ádal o minutu ticha za zesnulé 
hasie. Po uct�ní památky následoval oficiální program, 

kde se schválilo navýaení lenských pYísp�vko, byly 
pYedneseny zprávy z innosti SDH, mláde�e, finanní 
hospodaYení, revizní zpráva a zpráva o innosti jednotky 
SDH. Dále následovala diskuze, kdy nám pár slov Yekl 
starosta obce a garant okrsku.  

Pod�kování patYí vaem lenom a lenkám, kteYí se 
aktivn� podílí na zdárném chodu SDH, a obci 
Halenkovice v ele s panem starostou za velmi vstYícné 
jednání. 

HASIIVE ZKRATCE ZE }IVOTA SDH HALENKOVICE

HASISKÝ PLES JE ZA NÁMI 
Po celý veer nám hrála oblíbená kapela Midnight 
express. Na zaátku plesu hostom zatancovaly d�vata 
z tanení skupiny Fun Dance a Street dance z DDM 
Matýsek. Pro hosty byl pYipravený po celý veer bufet a 
k sout��ení bohatá tombola. Ji� tradin� se losovaly 
vstupenky o tYi hlavní ceny. První cenu nám daroval Olda 
Pliska, a to sochu vyYezávaného and�la. Druhou cenu 
nám v�novala firma Rim, a to dv� barové �idle a tYetí 
cenu tablet v�noval pan aevík.  

Ples navatívil hojný poet hosto, tímto jim d�kujeme, 
�e pYiali podpoYit náa sbor. D�kuejeme vaem sponzorom 
za krásné ceny, a také hasiom a hasikám, kteYí se 
podíleli na pYíprav� a prob�hu plesu. Vaem hostom patYí 
pod�kování za super atmosféru.

UZLOVACÍ SOUT�} MLADÝCH HASIo 
V ned�li 9. února se naai mladí hasii zúastnili první 
sout��e v tomto roce, a to velkého okrskového uzlování 
na }lutav�.  

V kategorii dru�stev jsme si odnesli 4. místo za 
mladaí �áky a 5. místo za staraí. V pYípravce jsme 
obhájili 8. a 6. umíst�ní za jednotlivce. D�tem moc 
d�kujeme za úast a velké nasazení. PYejeme hodn� 
zdaru do dalaích sout��í.

TRADINÍ VOD�NÍ MEDV�DA 
Tak jako ka�dý rok uspoYádal náa sbor tradiní vod�ní 
medv�da po naaí obci. Nespoet masek rozdávalo radost 
a veselí vaem, kteYí vyali ze svých domovo a pYichystali 
pro nás pohoat�ní, nebo pYisp�li n�jakou korunou na 
podporu sboru. Vaem moc d�kujeme a t�aíme se na dalaí 
rok.

Texty zpracovala a upravila podle FB SDH Halenkovice Iveta Hladilová, foto hasii
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V ned�li 9. bYezna 2025 se chovatelé vel seali na 
Výroní lenské schozi, aby vyhodnotili výsledky a 
prob�h uplynulé sezony, a také se pYipravili na sezonu 
novou. 

Za úasti pYedsedy OO SV 
Zlín Ing. JiYího Kalendy a 
starosto obcí, na jejich� území 
velaYíme, pYednesl pYedseda 
ZO SV Napajedla zprávu o 
innosti spolku velaYo. Ve 
zpráv� zazn�lo, �e sezona 
byla prom�rná. Dole�ité 
sd�lení bylo, �e pYesto�e 
ubylo n�kolik chovatelo a 
také na 80 velstev, nezazna-
menali jsme v chovech �ád-
nou nebezpenou nemoc vel. 
Vels tva byla zdravá a 
v prom�ru pYinesla chova-
telom 14,75 kg medu na jedno 

velstvo.  
Poctivým pYístupem a dodr�ováním zoohygieny se 

bráníme tlaku rozných velích nemocí a zatím se nám 
daYí být v této oblasti úsp�aní. Díky finanní podpoYe 
obecních úYado a m�stského úYadu v Napajedlích 
pomáháme chovatelom v dodr�ování ji� zmín�né pée 
o velstva . 

Zaínajícím a chovatelom s malým potem velstev 
nabízíme mo�nost zapojení velaYského zaYízení pro 
chov vely medonosné. Po celou sezonu mají chovatelé 
mo�nost konzultace a odborné pomoci od výboru spolku 
a zkuaených chovatelo. 

PYítel JiYí Kalenda informoval o programu „Vela 
nezná hranice“, který má pomoci zabránit pYenosu 
nebezpených nákaz v pYíhraniních oblastech mezi R 
a SR.  MístopYedseda, senátor OldYich Hájek promluvil o 
dalaím problému aíYení Sran� asijské. Vysv�tlil dole�itost 
monitoringu tohoto invazivního hmyzu a pYedal 
chovatelom pasti na odchyt v pYípad� výskytu tohoto 
hmyzu. Starostové R. Podlas, S. KoláY., starostka 
M. Zapletalová a místostarosta J. Sudolský promluvili o 

situaci v obcích a pYislíbili dalaí spolupráci 
v této oblasti. Musím konstatovat, �e 
spolupráce se vaemi obcemi, na jejich� území 
velaYíme, je na velmi dobré úrovni a za to jim 
velmi d�kuji. 
V roce 2025 oslavíme 120. výroí zalo�ení 
spolku velaYo. Zahájení oslav zapoalo na 
VS ocen�ním chovatelo. P�t chovatelo 
obdr�elo estná uznání od ZO SV Napajedla, 
tYi chovatelé obdr�eli odznak „Vzorný 
velaY“ od OO SV Zlín, a tYi chovatelé 
obdr�eli  ocen�ní „Vzorný velaYský chovatel 
od SV Praha.  
Dne 5. kv�tna 2025 odhalíme pam�tní desku 
pro dlouholetého pYedsedu naaeho spolku Ing. 
Jana avancera. Na m�síc záY í 2025 
pYipravujeme výstavku „Ze �ivota vely 
medonosné“ a vysadíme památení strom k 
120. výroí. Oslavy uzavYeme v Yíjnu 2025 
promítáním filmu Ze �ivota vely. 
Velmi si ceníme pYístupu vedení obce 
Halenkovice, která ocenila pY. Rostislava 
Oadlíka plaketou za celo�ivotní vzornou péi 
o velstva a osv�tu jak pro akolní mláde�, tak 
pro obany Halenkovic.  
Dalaím ocen�ným velaYem byl pY. Jan Pavlík, 
který od starosty obce }lutava obdr�el ocen�ní 
za vzorné posobení ve funkci jednatele spolku 
velaYo. 
Jeat� jednou srden� d�kuji za pYíkladný 
pYístup vaem pYedstavitelom obcí a t�aíme se 
na dalaí spolupráci v oblasti chovu vely 
medonosné. 

Ladislav }aludek 
PYedseda ZO SV Napajela 

VELAYI HODNOTILI SEZÓNU 2024VELAYI

Zástupci obce Halenkovice pYedali panu 

Oadlíkovi na památku vyrobené hodiny s 

velaYskou tématikou a pod�kováním.
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VelaYení je nejen krásné Yemeslo, ale také nepostra-
datelná souást naaeho ekosystému. Jen málokdo si 
uv�domuje, jak zásadní roli hrají vely v pYírod� i 
v naaem ka�dodenním �ivot�. Dnes máme tu est hovoYit 
s panem Rostislavem Oadlíkem, dlouholetým velaYem, 
který zasv�til svoj �ivot péi o tyto fascinující tvory. Za 
jeho neúnavnou práci a pYínos velaYství mu obec 
Halenkovice ud�lila ZVLÁaTNÍ POD�KOVÁNÍ. PYi 
této pYíle�itosti jsem jej po�ádala o rozhovor a pan 
Oadlík pYijal. 

Pane Oadlíku, dovolte mi n�kolik otázek k vaaí 
ualechtilé innosti. Jak jste se dostal ke velaYení? 
Ke velám jsem se dostal ve v�ku zhruba aesti let a bylo 
to na Hradské u d�dy evorového. Mám dobYe v pam�ti, 
kdy� jsem dostal první �ihadlo pYímo pod oko, ale to m� 
neodradilo a poYád m� vely lákaly. Nutno podotknout, 
�e tehdy byl med opravdu vzácný, proto�e velstva byla 
podstatn� slabaí ne� dnes. 

Co pova�ujete za nejv�taí radost i nejv�taí výzvu ve 
velaYení? 
Nejv�taí radost mám, kdy� mi vaechna velstva po zim� 
pYe�ijí, proto�e potom vím, �e jsem se o n� dobYe 
postaral. Nejv�taí výzvou je as, který strávím péí o mé 
milované veliky a jsem za to rád. 

Významnou souástí vaaeho velaYského �ivota byla 
funkce místopYedsedy eského svazu velaYo 
Napajedla, pod který patYí vaechny spádové obce 
v okolí.  
Ano, funkci místopYedsedy jsem vykonával dv� volební 
období a získal jsem ji díky dlouholeté spolupráci 
s eským svazem velaYo v Napajedlích. Funkci jsem 
zastával ji� v dochodovém v�ku, tak�e jsem se tomu mohl 

naplno v�novat. Jeat� bych cht�l zmínit, �e jsem spoustu 
let d�lal dov�rníka pro velaYe v Halenkovicích. 

Jaké výzvy ekají podle vás velaYe v pYíatích letech? 
Je nutné se o vely dokladn� starat, aby se ka�dý velaY 
vyhnul aíYícím se nemocem. Nám se to doposud podaYilo. 

Jaké rady byste dal mladým nebo zaínajícím 
velaYom? 
Nechci nikomu radit, jak má velaYit, ale je velmi nutné 
znát zákony �ivota velstev. Dnes existuje odborná 
velaYská literatura a velaYské pYednáaky. Tak jsem 
zaínal i já. 

Máte n�jakou zajímavou nebo vtipnou vzpomínku 
z vaaeho velaYského �ivota? 
Na takový konkrétní pYíklad si nevzpomínám, ale mám 
spoustu krásných vzpomínek, proto�e mi se velaYením 
pomáhala moje �ena, která se mnou i navat�vovala rozné 
velaYské schoze a jsem jí za to nesmírn� vd�ný. 

Cht�l bych moc pod�kovat za mo�nost napsat n�co o 
mém velaYském �ivot� a za dary, které jsem dostal od 
obce, moc m� to pot�ailo.  

Vaem novým i zkuaeným velaYom pYeji hodn� at�stí 
a velám zdar!  

Pane Oadlíku, moc Vám d�kuji za Váa vzácný 
as. Vím, �e máte v rodin� nad�jného pokraovatele. 
Dovolte mi tedy popYát Vám pevné zdraví, abyste 
mohl i nadále trávit krásné chvíle se svou rodinou a 
milovanými velikami. 

Alena Judasová BednaYíková 

foto: archiv pana Oadlíka 

   

Zvláatní pod�kování Rostislavu Oadlíkovi
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V sobotu 15. bYezna odehrálo halenkovické áko na 
kunovické um�lé tráv� svoj tYetí a poslední zimní 
pYípravný zápas. Jeho soupeYem byl tým SK MaYatice, 
který hraje Okresní pYebor OFS Uherské Hradiat�. 

Poasí nebylo nejvlídn�jaí. Teplotu jen mírn� nad 
bodem mrazu do pocitových záporných hodnot srá�el 
hodn� erstvý severní vítr. I tak si na tribunu stadionu 
v Kunovicích naala cestu skupina skalních halen-
kovických fans, kterou zima ani zamraená obloha 
nedokázala odradit - D�KUJEME. 

Také tentokrát se na naaí stran� nedalo hovoYit o 
nabité sestav� - omluvenek byla hromada. Jen díky 
pYíjezdu dorostence Vojty Gabrhelíka jsme mohli stYídat 
dva hráe. PYesto cht�l halenkovický tým alespoI na 
záv�r pYípravy uhrát sluaný výsledek a zlepait tak náladu 
nejen sob�, ale také pYíznivcom naaeho fotbalu. Ti 
nakonec nemuseli litovat. Zápas byl zajímavý a 
okoYen�ný mnoha góly. 

Hned ve druhé minut� se náa tým prokombinoval 
pYed branku soupeYe. Dobrou finální pYihrávku mezi 
malé vápno a penaltový puntík s pYehledem zu�itkoval 
Viktor Holeainský 0:1. MaYatice ve tvrté minut� 
kontrovaly protiútokem, který zakonily jen slabou 
hlavikou, ta byla pro Tomáae Janoaka v naaí brán� 
bonbónkem. V aesté minut� soupeY vyslal na naai bránu 
nebezpenou stYelu, kterou golman vyrazil, následná 
dorá�ka spadla na bYevno a odrazila se do zámezí. V 19. 
minut� náa brankaY nerozehrál úpln� nejlépe, mí se 
dostal k hrái soupeYe, který se s tím nepáral a 
povedenou stYelou z dálky srovnal na 1:1.  

Nehrál se bohvíjak pohledný fotbal, mírnou pYevahu 
m�li maYatití. To potvrdila i 23. minuta, ve které jejich 
nebezpený brejk zneakodnila dobrá spolupráce naaich 
obránco a golmana. Ve 28. minut� Viktor Holeainský 
parádn� uvolnil Dana Kociána, který svoj únik pYes 
tYetinu hYiat� zakonil pYesnou stYelou z úhlu 1:2. Ve 33. 
min. mohl soupeY srovnat, jeho pokus se vaak od tye 

naaí brány odrazil ven. To, co se nepovedlo tentokrát, 
vyalo MaYaticím o dv� minuty pozd�ji. Neekaná, ale 
parádní rána z velké dálky zapadla za pYekvapeného 
pYihlí�ení vaech hráo za háky naaí brankové 
konstrukce. Bylo srovnáno 2:2. Otoku zápasu pro 
maYatické mohla znamenat 40. minuta. Vylo�enou aanci 
ale zmaYil Tomáa Janoaek, následná dorá�ka jen olízla 
halenkovické bYevno. První poloas skonil. 

Vzhledem k poasí nebylo na co ekat, proto 
pYestávka trvala jen p�t minut a alo se op�t na to. 
Halenkovice hrály druhou poli po v�tru, který ale 
troaiku zeslábl. 

Napínavý popis druhého poloasu najdete na naaich 
webových stránkách.  

Utkání, které bylo plné gólo, zajímavých fotbalových 
akci, ale také nepYesných pYihrávek a individuálních 
chyb, bylo odehráno korektn�. Za to je tYeba pod�kovat 
nejen hráom a realizanímu týmu MaYatic, ale také 
mladému panu rozhodímu, který jej zvládl bez v�taích 
problémo. 

SK MaYatice x TJ Halenkovice 2:4 
RJ

FOTBAL

Stejn� jako v minulém roce, tak i letoaní zimní pYíprava 
se neobeala bez týmového soustYed�ní. Prob�hlo 
v termínu 6. 3. - 9. 3. v Brumov�. TrenéYi si pro nás 
pYipravili pestrý harmonogram, ve kterém bylo vae na 
em bylo potYeba zamakat, abychom byli skv�le 
pYipraveni na jarní ást sezóny. 

Ji� po pYíjezdu na ubytování nás ekal veerní 
trénink ve sportovní hale. Zpravidla u� tvrtení trénink 
bývá nároný. Ve vaech trénincích jsme se zam�Yovali na 
techniku, posilování a novinku - zónovou obranu. 
Trénink v hale byl zam�Yen vícemén� na posilování t�la. 
Celý trénink prob�hl ve skv�lé nálad� a tempu. 

V pátek nás ekal dopolední trénink na um�lé tráv� 
spojený s výb�hem. Polka mu�stva zaala výb�hem a 
druhá zaala na um�lce, na které jsme trénovali techniku. 
Po dob�hnutí první polky jsme se vym�nili „aichtu“. 

Jakmile skonil trénink, následoval ob�d a as na 
odpoinek, proto�e za necelé dv� hodiny nás ekal 
spolený výb�h. Poté co jsme dob�hli, m�li jsme as se 
pYipravit na pYípravné utkání proti Vizovicím. PYed 
zápasem jsme m�li týmovou poradu, na které trenéYi 
Yekli co cht�jí, abychom hráli v utkání. V zápase jsme 
poprvé zkusili nový systém hry (zónovou obranu) a 
rozehrávku od gólmana. D�kujeme Vizovicím za kvalitní 
utkání. Po veeYi nás ekal teambulding, a to na 
bowlingu. Bowling si u�ili vaichni vetn� trenéro. 

Sobotní program byl hodn� podobný tomu 
pátenímu. Tak�e dopolední trénink spojený s výb�hem, 
odpolední trénink pYed zápasem a samotný zápas. Utkání 
bylo tentokrát proti Teovicím. Hráli jsme stejný systém 
jako v minulém zápase. V tomto utkání se nám nový 
systém hry daYil lépe a lépe. Tímto d�kujeme i Teovicím 

Do tYetice vaeho dobrého…

SoustYed�ní pohledem úastníka

Foto: RJ
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Sdru�ené mu�stvo dorostu Halenkovice/Spytihn�v 
absolvovalo na zaátku bYezna tohoto roku tradiní 
soustYed�ní, které se konalo ve sportovním areálu 
v Brumov�-Bylnici. 

Program soustYed�ní byl slo�en z kondiní pYípravy a 
zcela nov� z herní pYípravy. Souástí kempu toti� byla 
vobec poprvé i dv� pYátelská utkání. Síly jsme srovnali 
s týmy dorostu Teovic a Vizovic. Pro tréninkové dávky 
trenéYi vyu�ívali kopcovitého terénu kolem hradu a také 
nového sportoviat� – menaího oválu, který se nacházel 
v blízkosti místa, kde bylo mu�stvo ubytováno. 

Hrái se v�novali nejen práci s míem, ale zejména 
zónovému (modern�jaímu) zposobu hry, vetn� 
rozehrávky od brankáYe pYes obranu, a� do zálo�ní Yady, 
co� nám v utkáních inívá problémy. Hráom byla dále 
zdorazn�na i nezbytnost odpoinku v podob� prota-
hovacích cviko pYed i po utkání. B�hem soustYed�ní byl 
také dostatek asu na oddych a ástenou regeneraci, pro 
kterou jsme vyu�ili místní bazén a saunu. 

Zimní fotbalové soustYed�ní dorostu

za kvalitní utkání. Po veeYi nás ekala zaslou�ená 
regenerace, ke které jsme vyu�ili místní bazén a saunu. 
Regenerace po vaech trénincích a zápasech byla pro 
vaechny dole�itá a ka�dý s ní nalo�il podle sebe. 

V ned�li nás ekal dopolední trénink, ale u� jen na 
um�lce, na které jsme potrénovali techniku a na záv�r 
tréninku jsme si spolen� zhodnotili celé soustYed�ní. 
Z pohledu trenéro padla na mu�stvo pochvala za celé 
odmakané soustYed�ní. Po ob�d� nás ekal u� jen odjezd 
domo. 

Tímto bychom cht�li velmi pod�kovat trenérom za 
kvalitní soustYed�ní, které pro nás pYipravili. 
D�KUJEME ONDRO A ONDRO! 

at�pán Abrahám

V ned�li, na záv�r soustYed�ní, trenéYi i hrái 
vyhodnotili jeho prob�h velmi pozitivn�. Zdá se, �e si 
naai fotbalisti rychle zvykli na modern�jaí zposob hry. 
Jejich nasazení a pYístup k pYíprav� splnil oekávání 
trenéro. Skutenost, �e je náa tým hern� na dobré cest�, 
odrá�í i fakt, �e trenéYi Vizovic a Teovic po pYátelských 
utkáních naae hráe pochválili za obrovský pokrok a 
výrazn� zlepaený herní projev. 

Ji� dYíve jsme vás informovali o tom, �e naae 
mu�stvo absolvovalo zimní turnaj okresního fotbalového 
svazu Zlín, kde po základní skupin� skonilo na 5. míst�, 
bohu�el jen jednu pYíku od postupu do finále 
(postupovaly 4 mu�stva). Naaim hráom d�kujeme za 
reprezentaci obou oddílo. Dv� remízy a jedno vít�zství 
(bez prohry), urit� nejsou zklamáním. 

Text: Trenér dorostu, OndYej aubík 
Foto: OndYej Gabrhelík, OndYej aubík
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Napajedelský halový turnaj pYípravek
V sobotu 15. bYezna 2025 prob�hl v napajedelské 
sportovní hale turnaj staraích pYípravek, kterého se 
zúastnilo také dru�stvo TJ Halenkovice. Naae barvy 
reprezentovalo výborn�! 

Organizátorem akce byl fotbalový klub TJ FS 
Napajedla. V sehraném týmu poYadatelo si svoj díl práce 
odvedl také Martin Vykoukal, trenér mláde�e TJ FS 
Napajedla a brankáY TJ Halenkovice. Turnaje se 
zúastnily týmy TJ FS Napajedla, SK Louky, TJ Sokol 
Kn��pole, FC }lutava, TJ Halenkovice a TJ Topolná. 

Hrálo se systémem „ka�dý s ka�dým“ a poté 
následovala nadstavbová ást o konené umíst�ní v 
turnaji. Atmosféra v hale byla výborná, plná sportovních 
emocí. as mezi utkáními vaem pYítomným krátil skv�lý 
maskot Husky. D�ti z n�j byly nadaené, b�hem turnaje si 
s ním vym�nily hromady placáko. 

Naaemu dru�stvu, které vedli pánové Zbyn�k 
Miaurec a Radek aurmánek, se v základní ásti turnaje 

opravdu daYilo. Z p�ti zápaso vyhrálo tyYi, jen v jednom 
t�sn� prohrálo. 

Výsledky zápaso mu�stva TJ Halenkovice  
v základní ásti turnaje: 

TJH x Kn��pole 4:1 
TJH x Topolná 3:1 

TJH x Zlín Louky 2:0 
TJH x }lutava 3:0 

TJH x Napajedla 1:2 

Výborné výsledky v základní ásti vynesly naaim 
fotbalistom prob��né první místo. 

Tabulka po základní ásti turnaje: 
1. místo - TJ Halenkovice (12 bodo, skóre 13:4) 
2. místo - TJ Sokol Kn��pole (10 bodo, skóre 19:6) 
3. místo - TJ FS Napajedla (10 bodo, skóre 12:5) 
4. místo - SK Louky (8 bodo, skóre 12:6) 
5. místo - FC }lutava (3 body, skóre 2:23) 
6. místo - TJ Topolná (0 bodo, skóre 3:17) 

Ve druhé ásti turnaje naae borce ekalo utkání o zlaté 
medaile. Bohu�el, velké finále bylo nad síly halen-
kovických fotbalisto. Zklamání z finálové prohry ale 
netrvalo dlouho. PYi záv�reném ceremoniálu si 
reprezentanti TJ Halenkovice hrd� pYevzali stYíbrné 
medaile a ocen�ní za krásné druhé místo v turnaji. 

Utkání o konené umíst�ní: 
O 5.- 6. místo - TJ Topolná x FC }lutava 1:0 

O 3.- 4. místo - TJ FS Napajedla x SK Louky 2:5 
O 1.- 2. místo - TJ Halenkovice x TJ Sokol Kn��pole 0:5 

Konené umíst�ní v turnaji: 
1. místo - TJ Sokol Kn��pole 
2. místo - TJ Halenkovice 

3. místo - SK Louky 
4. místo - TJ FS Napajedla 

5. místo - TJ Topolná 
6. místo - FC }lutava 

Hráom a trenérom mu�stva staraí 
p Y í p r a v k y T J H a l e n k o v i c e 
gratulujeme k tomuto úsp�chu a 
d�kujeme za výbornou reprezentaci 
klubu. Velké pod�kování patYí také 
organizátorom turnaje. 

Podklady pro lánek: Martin Vykoukal 
a Markéta Sudolská 

Foto: Markéta Sudolská a KateYina 
Lhotská
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MATRIKASvatba

Zlatá svatba

Petra Špetl"á 

a 

Ondřej Kadlčák 

uzavYeli man�elství 22. února 2025 
v knihovn� v Halenkovicích.

Zlatou svatbu - 50 let spoleného �ivota  

oslavili man�elé 

Ivana a Vladimír Kadlíkovi  

z Doliny. SIatek uzavYeli  

24. dubna 1975 ve Zlín�.

Zlatou svatbu - 50 let spoleného �ivota  

oslavili man�elé 

JiYina a Miloa erní  

z D�diny. SIatek uzavYeli  

8. bYezna 1975 v Halenkovicích.
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V sobotu 8. bYezna se obecní úYad v Halenkovicích prom�nil v místo plné radosti, dojetí a prvních oficiálních kroko do 
�ivota – vítali jsme toti� naae nejmenaí obánky. 

Této slavnostní události se svými d�tmi a úsm�vem na tváYi zúastnili: 
Simona PYíluíková a Petr Zatloukal s dcerou Anetou (foto . 1) 
Renáta JuYenová a Jara avardala s dcerou Jarou (foto . 2) 
Lucie a Philip Pilekovi se synem Mathiasem (foto . 3) 
Zuzana a Patrik Yíhovi se synem Tadeáaem (foto . 4) 
Hana Gavendová a Jan Rubíek se svými syny Matyáaem a Tadeáaem (foto . 5) 
aárka Kaaparová a Roman }molík se synem Kryatofem (foto . 6) 
Ivona a Lukáa Anincovi se synem Filipem (foto . 7) 

Vítání obánko 

2.

3.4.

1.
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O pYíjemnou atmosféru se postarala d�vata ze Sboreku z Halenkovic, která si pod vedením paní Ivety Hladilové 
pYipravila krásný program plný básniek a písniek za doprovodu klavíru. Rodie si odnesli nejen vzpomínky na milý 
den, ale také pam�tní list a malou pozornost, které jim pYedala zastupitelka obce, paní Monika Fürstová. 

Naaim novým obánkom pYejeme do �ivota hlavn� zdraví, at�stí, lásku a spokojené d�tství. Rodiom pak spoustu 
radosti, trp�livosti a krásných spolených chvil. 

Bohdana Bla�ková, matrikáYka

5.

6.

7.
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KULTURNÍ A SPOLEENSKÉ AKCE 2025

sobota     05. 04. 2025 

tvrtek        24. 04. 2025 

stYeda       30. 04. 2025 

sobota     03. 05. 2025 

ned�le    04. 05. 2025 

ned�le    11. 05. 2025 

úterý     13. 05. 2025 

sobota    17. 05. 2025 

pátek     23. 05. 2025 

pátek      30. 05. 2025 

sobota     31. 05. 2025 

sobota     07. 06. 2025  

sobota    14. 06. 2025 

pátek          13. 06. 2025 

a ned�le     15. 06. 2025 

sobota        16. 08. 2025 

úterý       16. 09. 2025  

PYipravujeme:   

Dechovka Rozmarýnka a lidový vyprav� 

Divadlo: TO JSME JEaT� NEVID�LI, MARIE 

Pálení arod�jnic 

PYedpoueová zábava 

80. výroí osvobození 

Poue v Halenkovicích 

TYídíme dobYe odpady? Akce EKOKOM 

VÝLET DO POHÁDKY 

Folklórní setkání 

Toulavý biograf 

D�tský den a Toulavý biograf pro d�ti 

ZLIN CUP  

130 let Sboru dobrovolných hasio Halenkovice 

Dv� Maryky - divadelní pYedstavení  

~áko 8. tYídy Za Halenkovice 

Barum Czech Rally 

Setkání senioro 70+ 

Young Haleny 

Výstavu fotografií

V kulturním a spoleenském pYehledu mo~e docházet ke zm�nám. 
Aktualizace údajo o akcích probíhá v kalendáYi na webu obce.

mailto:zpravodaj@halenkovice.cz
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